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Matúš Šaray 

 

Pani poslankyne, páni poslanci, poprosím o zaujatie miesta v rokovacej sále. O minútku 

začíname, ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Dobrý deň, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni Otváram 

VII. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. V úvode mi 

dovoľte pripomenúť zajtrajší deň – 17. november. Ako všetci vieme je to Deň boja za slobodu 

a demokraciu. Oslavujeme ho ako štátny sviatok, ktorý si aj my budeme v sobotu aktívne 

pripomínať rôznymi aktivitami, aj župnými. Preto spomienkou na 29. výročie víťazstva slobody 

a demokracie v našej krajine začnime aj naše dnešné zasadnutie a  pripomeňme si, že 

sloboda a demokracia nie sú samozrejmosťou, treba si ich strážiť a bojovať o ne. Poprosím 

vás štátnu hymnu a povstať. Ďakujem. Skôr ako pristúpime k oficiálnym častiam nášho 

programu, dovoľte mi vrátiť sa ešte k minulému víkendu. Prebehli komunálne voľby a mnohí 

z vás ste uspeli vo voľbách, stali ste sa starostami či poslancami na miestach, kde žijete. 

K tomuto úspechu vám dodatočne ešte aj z tohto miesta blahoželám a blahoželám a ďakujem 

aj tým, ktorí ste zviedli poctivý a slušný súboj a víťazstvo vo voľbách sa vám nepodarilo, ja 

verím, že to nijakým spôsobom neovplyvní doterajšiu spoluprácu a budete fungovať ešte o to 

hodnotnejšie ako poslanci BSK. Tak, ako každé rokovanie, aj dnes k nám zavítali študenti 

našich stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. A dnes sa nám s tematickým 

vystúpením k zajtrajšiemu sviatku prezentujú žiaci Konzervatória na Tolstého ulici, ktorí sú vo 

vestibule. Mimoriadne vydarené kresby k téme Ako si predstavujem SLOBODU nám zaslali 

žiačky Strednej odbornej školy pre kozmetičky a kaderníčky z Račianskej 105 z Bratislavy a 

zároveň sa svojimi výrobkami prezentujú klienti Domova sociálnych služieb v Stupave. 

Podporiť samozrejme kúpou ich CD-čiek a produktov môžete aj konzervatoristov, aj samotný 

Domov sociálnych služieb. O dnešné občerstvenie sa tradične starajú naši žiaci zo Strednej 

odbornej školy gastronómie a hotelových služieb na Farského 9. A ešte raz, všetkých 

prítomných  u nás  srdečne vítam. Dnes ráno vám boli na stôl rozdané dve časti nášho 

mesačníka Bratislavský  kraj - októbrové aj novembrové. Zároveň máte na stole 

zdokumentovaný Deň európskej spolupráce s podtitulom Namaľujme si budúcnosť spoločne. 

Tento deň plný zaujímavých aktivít zorganizoval Bratislavský samosprávny kraj ako riadiaci 

orgán Programu spolupráce INTERACT III  v mesiaci október s cieľom poukázať na význam 

cezhraničnej spolupráce.  Teraz dovoľte, aby sme pristúpili už k oficiálnej časti nášho 

dnešného stretnutia. Zo zasadnutia sa ospravedlnili páni poslanci Borguľa, Uhler a Smeja s 

poznámkou, že pán Smeja rodí, takže asi jeho partnerka rodí. Každopádne držíme mu palce, 

nech je dieťatko zdravé.  Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 50 

poslancov Zastupiteľstva BSK na dnešnom zasadnutí aktuálne prítomných 38, neviem či 

dostávam ešte nejaké čerstvejšie údaje, alebo 38 je ten najnovší. Na základe tejto informácie 

je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle Zákona o 

samosprávnych krajoch. V zmysle čl. VI bod 8 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, 

zastupiteľstvo volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Prikročíme teda k voľbe 

overovateľov zápisnice. Pred sebou mám návrhy týchto poslancov: pani podpredsedníčka 

Elena Pätoprstá, pán poslanec Štekláč a pán poslanec Dolinay. Má niekto z vás iný návrh? Ak 

nie, dovoľte, aby sme prikročili k hlasovaniu. Prosím, prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

 



Hlasovanie č. 1 

 

Juraj Droba 

 

Dolinay tu nie je? Takže pán Dolinay je na ceste, môžete kľudne za neho hlasovať. ZA je 

32 poslancov, proti nikto, nikto sa nezdržal, nehlasoval jeden poslanec, alebo poslankyňa. 

Týmto konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: pani 

podpredsedníčka Pätoprstá, pán poslanec Štekláč a pán poslanec Dolinay. Prepáčte. Dobre, 

snáď to bude lepšie. V prípade nefunkčnosti hlasovacieho zariadenia určujem za skrutátorov 

v zmysle Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK našich technikov. Prikročíme teraz k voľbe 

návrhovej komisie. Pardon. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Takže prikročíme teraz k voľbe návrhovej komisie. Predkladám návrhy na nasledovných 

poslancov do návrhovej komisie: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa Lucia 

Vidanová a pán poslanec Marek Machata. Má niekto iné návrhy ? Ak nie, tak prikročíme 

k hlasovaniu. Hlasujme teraz! 

 

Hlasovanie č. 2 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

ZA bolo 35 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že návrhová komisia 

bola zvolená v zložení pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, Lucia Vidanová a pán poslanec 

Marek Machata. Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom 

určeným pre návrhovú komisiu a určili si predsedu. Poprosím, nezabudnite si  zobrať so sebou 

aj hlasovacie karty. Ďakujem. V súlade, poprosím aby ste sa premiestnili, ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Schvaľovanie programu zasadnutia. V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch 

a Rokovacím poriadkom Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný 

návrh programu rokovania v Pozvánke zo dňa 6. novembra. Pozvánka uvádza 20 bodov 

rokovania vrátane bodu Rôzne. V stredu 14. novembra, na pracovnom stretnutí predsedov 

poslaneckých klubov a predsedov komisií sme prijali všeobecný súhlas s jedným mojím  

návrhom na  zmenu v programe z pozvánky. Tou zmenou je, že autoremedúrou vypúšťam 

z pozvánky bod rokovania 14 - Návrh na určenie prebytočného majetku a schválenie predaja 

nehnuteľného majetku vo vlastníctve Bratislavského samosprávneho kraja nachádzajúceho 

sa v k. ú. Plavecké Podhradie a v k. ú. Sološnica z dôvodu hodného osobitného zreteľa obci 

Plavecké Podhradie. Vypustením bodu číslo 14, body programu nasledujúce prerokujeme 

v poradí posunutom o jeden bod k začiatku. Ostatné body rokovania ostávajú tak, ako je 

uvedené v pozvánke. Taký je teda náš dnešný návrh programu podľa pozvánky na 

VII. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Pýtam sa či má 

ešte niekto iný z poslancov návrhy k programu rokovania? Nevidím žiadnu žiadosť o zmenu, 

takže budeme hlasovať o podnesenom návrh tak, ako som ho prezentoval ja. A dovoľte aby 

som momentálne požiadal o vašu prezentáciu a hlasujte teraz. 

 



Hlasovanie č. 3 

 

Juraj Droba 

 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 37 poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal a tento návrh teda 

prešiel a bol prijatý. Program rokovania VII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja bol Zastupiteľstvom Bratislavského samosprávneho 

kraja schválený. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prechádzame k jednotlivým 

bodom rokovania. Aj dnes vás chcem poprosiť, zotrvajte na rokovaní pokiaľ naozaj nemáte 

mimoriadnu neodkladnú záležitosť až do jeho úplného záveru. Momentálne neevidujem žiadnu 

požiadavku na skorší odchod z rokovania. Aj v druhej polovici predkladáme naozaj seriózne 

témy, ktoré si vyžadujú vaše stanovisko či podporu, ako sú aj dva predposledné materiály, kde 

by sa mohlo stať, že ak neprijmeme uznesenie v poslednom možnom termíne, stratíme  

príležitosť uchádzať sa o nenávratný finančný príspevok vo výške viac ako 4,5 milióna eur na 

realizáciu projektu Podpora deinštitucionalizácie sociálnych služieb v okrese Pezinok – Domov 

sociálnych služieb a Zariadenie podporovaného bývania MEREMA. Zároveň opätovne prosím, 

aby ste vyťahovali vašu hlasovaciu kartu z hlasovacieho zariadenia, ak sa vzďaľujete zo 

svojho miesta. V prípade, ak karta ostáva v hlasovacom zariadení a vy tu nie ste, záznamy 

z hlasovania môžu vykazovať odchýlku od reálnej skutočnosti. Máme dnes na programe aj 

materiál, ktorý si vyžaduje trojpätinovú zhodu pri hlasovaní, tak aby sme naozaj v dôsledku 

nejakých formálnych zaváhaní či nedodržaní rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK 

neodsúvali zbytočne niektoré materiály na neskôr. Ďakujem. 

 

Bod č. 1 

 

Juraj Droba 

 

Prechádzam plynule k bodu číslo 1, ktorým je Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia október 2018. Predmetný návrh máte 

pred sebou a poprosím pána riaditeľa úradu Mariána Viskupiča, aby nám materiál krátko 

uviedol. 

 

Marián Viskupič 

 

Pán predseda ďakujem za slovo. Aj ja zdravím všetkých, dobrý deň páni poslanci, panie 

poslankyne a teda poďme k bodu 1. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, materiál 

obsahuje odpočtované uznesenia s termínom plnenia október 2018 ako je teda zrejmé aj 

z názvu. Obsahom sú odpočty dvoch splnených a 31 priebežne plnených uznesení. Materiál, 

ktorý budeme predkladať na decembrové rokovanie zastupiteľstva BSK bude obsiahlejší, 

keďže značný počet odpočtov je termínovaný až ku koncu mesiaca november 2018. 

Z pochopiteľných dôvodov preto predkladáme plnenia len tých uznesení o ktorých môžeme už 

dnes povedať, že sa plnia v termíne do konca októbra. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pán riaditeľ. Otváram teraz rozpravu k tomuto bodu. Nemáme žiadneho záujemca 

o diskusiu, ukončujem teda rozpravu k bodu číslo 1 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia. 



Marek Machata 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo písomne 

doručené spolu s materiálom, čiže berieme na vedomie Informáciu o plnení uznesení 

Bratislavského samosprávneho kraja. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ctené panie poslankyne, páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 4 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. ZA hlasovalo 37 poslancov, nik sa nezdržal, nik nebol proti. Konštatujem, že 

uznesenie k bodu číslo 1 programu rokovania bolo schválené. Ukončujem bod č. 1 a otváram 

bod číslo 2. Ukončujem bod číslo 1 a otváram bod číslo 2. 

 

Bod č. 2 

 

Juraj Droba 

 

Informácia o vybavení interpelácií poslanca Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja zo dňa 21. septembra 2018. Panie poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou 

predložený materiál a poprosím opäť o úvodné slovo pána riaditeľa úradu Mariána Viskupiča. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem pán predseda. Takže predkladaný materiál je vybavením dvoch interpelácií 

z minulého rokovania Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Obe interpelácie 

sú od poslanca Jaromíra Šíbla. Interpelovanými boli pán predseda BSK a v druhom prípade 

pani riaditeľka Odboru územného plánu, GIS a životného prostredia. Obe interpelácie boli 

vybavené v termíne a pán poslanec sa nedožadoval žiadnych doplnení odpovedí. Čiže 

v materiály uvádzame plné znenie zaslaných odpovedí na obe interpelácie. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne a otváram  rozpravu k tomuto bodu. Keďže sa do diskusie nikto nehlási 

ukončujem rozpravu k bodu číslo 2. Prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. Prosím aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom, čiže berieme na vedomie  Informáciu o vybavení 

interpelácií poslanca Zastupiteľstva BSK. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 5 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. ZA hlasovalo 39 poslancov, nik nebol proti, nik sa nezdržal, dvaja poslanci 

nehlasovali. Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 2. A týmto 

ukončujem bod číslo 2 a otváram bod číslo 3. 

 

Bod č. 3 

 

Juraj Droba 

 

Návrh na menovanie Mgr. Jany Čajágiovej do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 

prof. Karola Matulaya pre deti a dospelých na Lipského 13 v Bratislave. Panie poslankyne, 

páni poslanci máte pred sebou tento materiál a stručne nám ho priblíži riaditeľka odboru 

sociálnych vecí, pani Michaela Šopová. 

 

Michaela Šopová 

 

Dobrý deň, vážené dámy, vážení páni. Dovoľte aby som vám uviedla v krátkosti tento materiál. 

Zariadenie Domov sociálnych služieb prof. Karola Matulaya mal výberové konanie do ktorého 

sa dostalo teda viacero uchádzačov. Bola zriadená výberová komisia, ktorej zástupcovia sú  

zo strany poslancov a týmto výberovým konaním prešla pani Mgr. Jana Čajágiová, ktorá 

v zariadení pracuje viac ako 20 rokov a v tomto zariadení bola aj po odchode predchádzajúcej 

riaditeľky Ing. Kruzslíkovej poverená riadením zariadenia. vzhľadom k tomu, že má aj 

dlhoročnú skúsenosť aj s riadiacou praxou, nakoľko viedla aj diagnostické centrum sme 

odporučili, aj teda komisia odporučila na schválenie...(slabá zvuková stopa) 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomu bodu, nech sa páči. Do rozpravy sa prihlásil 

pán poslanec Krippel, nech sa páči, máte slovo. 

 

Mikuláš Krippel 

 

Ja by som chcel z tohto miesta poďakovať predchádzajúcej pani riaditeľke Ing. Edite 

Kruzslíkovej za 22 rokov fantastickej práce, čiže veľké ďakujem za celý Bratislavský 

samosprávny kraj. A k tomuto bodu chcem povedať, že teda výberová komisia, 7 členná 

jednoznačne odporučila pani Mgr. Čajágiovú na post teda riaditeľky, lebo boli tam teda 

3 hlavné kritéria na predchádzajúce nejaké pracovné na vzdelanie a pracovné skúsenosti. 

Druhé kritérium bolo a to hlavné, bol predložený projekt výziev toho zariadenia a napokon teda 

osobný pohovor a dosiahla najvyšší počet bodov a jej doterajšie skúsenosti, najmä teda 20 

ročná prax v tomto zariadení, ako aj to, že úspešne zvládla ako dočasne poverená riaditeľka 

túto funkciu. Odporúčame ju a prosíme zastupiteľstvo, aby jej dalo túto dôveru tiež. 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším v rozprave nasleduje pán poslanec Juraj Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem za slovo, dobrý deň. Ja by som len povedal, že Domov sociálnych služieb prof. Karola 

Matulaya je jedno vynikajúce zariadenie a skutočne by som odporučil, že keby sa ktokoľvek 

z vás mal záujem, aby sa tam prišiel pozrieť. Pani riaditeľka je v istom zmysle, alebo teda pani 

riaditeľku, ktorú chceme menovať je v istom zmysle zachovaním kontinuity v tohto zariadenia 

a plus nových myšlienok. Sme veľmi radi a poprosíme o podporu tohto materiálu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže vás teraz prosím 

aby ste, ukončujem teda rozpravu k bodu číslo 3 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. Čiže Zastupiteľstvo BSK menuje Mgr. Janu Čajágiovú 

do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb prof. Karola Matulaya pre deti a dospelých. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č.6 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. ZA hlasovalo 41 poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. Takže 

konštatujem,  že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 3 programu. Dovoľte, aby som 

aj ja osobne poďakoval predchádzajúcemu vedeniu Domova sociálnych služieb a zároveň 

poprial pani riaditeľke Čajágiovej veľa úspechov v práci. Držím palce. Ďakujem. Ukončujem 

bod číslo 3 a prechádzame na bod číslo 4. 

 

Juraj Droba 

 

Informácia o implementácii Programu spolupráce INTERACT III na roky 2014 – 2020. Panie 

poslankyne, páni poslanci máte pred sebou materiál s ktorým nás v úvodnom slove oboznámi 

pani riaditeľka Odboru INTERACT, pani Petra Masácová. 

 

Petra Masácová 

 

(15 sekúnd bez zvukového záznamu)...aké aktivity poskytujeme Programom územnej 

spolupráce v rámci celej Európskej únie, aj mimo nej v Nórsku a Švajčiarsku, ktorých je 



dokopy vyše 100. A takisto v materiáli nájdete informáciu o tom, ako prebieha súčasná 

implementácia, ktorá je momentálne na 22%, čo je v rámci SR nadpriemer a do konca roka by 

sme sa mali zdvihnúť na 30%, čo je myslím si, že veľmi dobrý výsledok čo sa týka 

implementácie nielen v rámci SR, ale aj v európskom priemere. Takisto nájdete v dokumente 

úlohy riadiaceho orgánu a krátku stať o budúcnosti nášho programu vzhľadom na to, že už 

pripravujeme programové obdobie po roku 2020 a INTERACT i naďalej bude existovať 

narozdiel od niektorých iných programov v rámci územnej spolupráce a nielenže by mal byť 

zachovať aktivity v tomto rozsahu, ale mali by sme rozšíriť svoje portfólio aj o národné 

programy, tzv. mainstreamy a aj takisto intenzívnejšie spolupracovať s programami na 

vonkajšej hranici Európskej únie. Ďakujem veľmi pekne. Toľko na úvod. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do diskusie 

nikto nehlási, ukončujem ju a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo písomne 

doručené spolu s materiálom. Čiže Zastupiteľstvo BSK berie na vedomie predloženú 

informáciu o implementácii Programu spolupráce INTERACT III  2014 – 2020. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 7 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. ZA hlasovalo 42 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k 4 programu rokovania ukončujem ho 

a otváram bod číslo 5. 

 

Bod č. 5 

 

Juraj Droba 

 

Návrh na schválenie Dodatku č. 1 Zmluvy o NFP projektu "DANUBE BIKE&BOAT" 

spolufinancovaného z Programu spolupráce INTERREG V-A SK-HU na roky 2014 – 2020. 

panie poslankyne, páni poslanci máte pred sebou materiál a o úvodné slovo poprosím pani 

riaditeľku Barboru Lukáčovú, taktiež novozvolenú poslankyňu, čím jej gratulujem, riaditeľku 

Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov. Nech sa páči. 

 

Barbora Lukáčová  

 

Ďakujem veľmi pekne, ďakujem pán predseda. V zásade najdôležitejšia informácia je pre vás 

pani poslankyne, páni poslanci, ktorá je uvedená v odstavci 4, že my fungujeme v predmetnom 



projekte ako lead partner. Je to cezhraničný program a tak každá zmluva, každá zmena musí 

ísť do zastupiteľstva. V zásade prišlo k ušetreniu financií v rámci verejných obstarávaní a tieto 

programy dovoľujú presuny medzi položkami. Keďže to bolo predmetom, rozpočet aj samotnej 

zmluvy, každá zmena musí ísť do zastupiteľstva. Prehľad ako sa tie položky hýbali a kam si 

ich partneri samozrejme po tom čo im to odsúhlasil riadiaci orgán v Budapešti presunuli máte 

priložené v tabuľke. Ďakujem veľmi pekne. Materiál prešiel všetkými komisiami príslušnými 

bez akýchkoľvek pripomienok. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte aby som otvoril rozpravu, nech sa páči. Neevidujem žiadnu žiadosť 

o zapojenie sa do rozpravy, tým pádom ju ukončujem a poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené 

spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte aby som vás teraz vyzval, aby ste sa prezentovali a hlasovali. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 8 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 43 poslancov, proti nebol nik a nik sa nezdržal. 

Ukončujem, konštatujem teda, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu č. 5 a ukončujem 

ho a zároveň otváram bod číslo 6. 

 

Bod č. 6 

 

Juraj Droba 

 

Návrh na udelenie Ocenení Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2018. Vážené panie 

poslankyne a páni poslanci, Bratislavský samosprávny kraj každoročne udeľuje ocenenia 

osobnostiam regiónu. Úradu Bratislavského samosprávneho kraja bolo za rok 2018 

doručených  35 nominácií. Výberová komisia pre Ocenenia BSK posúdila všetky doručené 

návrhy a spoločným konsenzom odporučila zastupiteľstvu udeliť 9 výročných Cien Samuela 

Zocha. Mne ako predsedovi BSK odporučila, aby som udelil 7 Pamätných listov predsedu. 

Čestné občianstvo za rok 2018 udelené nebude, nakoľko žiadna z nominácií nesplnila kritériá. 

A v tomto roku po prvý krát udelíme aj titul Historická osobnosť regiónu. Navrhol som ja, aby 

sa jeho nositeľom stal hudobný skladateľ a teoretik Eugen Suchoň. Samozrejme, že všetci ste 

pozvaní na slávnostné odovzdávanie ocenení, ktoré sa bude konať 23. januára 2019 v Divadle 

Aréna. Pozvánky vám budú samozrejme včas doručené. Ja budem rád ak sa väčšina z vás 

tohto podujatia zúčastní. Snažíme sa tomu dodať trošku viac lesku a noblesy, aby sa tieto ceny 

stali ešte váženejšími, ako boli doteraz a dovoľte, aby som k tomuto bodu programu teraz 



otvoril rozpravu. Nech sa páči. Keďže sa do rozpravy nikto nehlási, tak ju ukončujem 

a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené 

spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte aby som vás vyzval prezentovať sa a hlasovať teraz. 

 

Hlasovanie č. 9 

 

Juraj Droba 

 

ZA hlasovalo 42 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že zastupiteľstvo 

uznesenie schválilo. Ukončujem bod číslo 6 a otváram bod číslo 7. 

 

Bod č. 7 

 

Juraj Droba 

 

Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií v rámci Bratislavskej regionálnej 

dotačnej schémy na podporu životného prostredia a rozvoja vidieka pre rok 2019 podľa VZN 

BSK č. 5/2018 o poskytovaní dotácií z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Panie 

poslankyne, páni poslanci pred sebou máte predmetný materiál a o úvodné slovo poprosím 

pani Lukáčovú, riaditeľku Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov. 

 

Barbora Lukáčová  

 

Ďakujem. Nutné je povedať, že my sme sa museli vysporiadať s dvomi zásadnými zmenami 

v tejto časti výzvy Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy. A tá prvá časť bola, že sme na 

žiadosť poslancov, ale aj na žiadosť vedenia zaradili do nášho systému tému životného 

prostredia. Bez ohľadu na to, že sme dovtedy robili viac-menej kombináciu všetkých zelených 

opatrení. Čiže to bola jedna vec východisková a druhá vec, že sme vyčlenili peniaze na 

základe  marcovej stratégie, ktorú sme schválili, alebo teda ktorú zastupiteľstvo schválilo na 

tému Enviro a enviro vzdelávanie. Toto bola východisková situácia, zároveň sme mali dve 

neformálne pracovné skupiny, kde sme materiál predložili poslancom a potom bezproblémovo 

aj prešiel jednotlivými komisiami príslušnými. Záver je asi nasledovný, máte pred sebou 

materiál, ktorý obsahuje rozšírenie témy životného prostredia a zelených opatrení na celé 

územie Bratislavského kraja. Je to rozdelený materiál podľa toho, aká je veľkosť obce, čiže 

vidíte, čo je všetko dovolené a oprávnené pre obce do 12 000 obyvateľov, čo je oprávnené na 

obce nad 12 000 obyvateľov, čo sú oprávnené aktivity pre samostatne hospodáriacich roľníkov 

a čo sú oprávnené aktivity v rámci enviro vzdelávania. Tak je aj pripravená celková výzva. 

Žiadateľ veľmi podrobne je oboznámený, ktoré opatrenia sú oprávnené a aké aktivity sú 

podporované. Zároveň súčasťou výzvy tak, ako býva štandardom sú sprístupnené výberové 

kritéria, ako aj ich jednotlivé nacenenie a ohodnotenie. Myslím, že, zároveň je ešte, pardon, 



žiadateľovi poskytované sú informačné a konzultačné hodiny a rovnako pôjdeme do územia, 

kde budeme pripomienkovať a pomáhať projektom tak, aby boli kvalitné a mohli byť schválené. 

To je asi na takú tú plastitičnosť všetko. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne pani kolegyňa a dovoľte aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto bodu 

programu. Nech sa páči. Keďže sa a predsa. Pán poslanec Jaromír Šíbl, ako prvý, nasledovať 

bude pán poslanec Pilinský. 

 

Jaromír Šíbl 

 

Ďakujem. Túto dotačnú schému veľmi, veľmi vítame a osobne som sa zúčastnil aj v tej 

pracovnej skupine a vnímame ju ako najlepší možný kompromis, ktorý sa dal dosiahnuť. 

Upozorňujem na to, že napriek tomu, že teraz to podporím, aj náš klub tu to podporí zrejme 

hlasovaním, ostalo tam veľa vecí otvorených na tých rokovaniach, ktoré by sme mali 

v priebehu najbližšieho roka sa snažiť nejako vyriešiť tak, aby o rok sme mohli schváliť lepšiu 

dotačnú schému. Nepodarilo sa nám vyriešiť ten problém, že naozaj životné prostredie nie je 

obmedzené na intravilány miest a obcí. Tá dotačná schéma tak, ako je teraz nastavená, tak 

prakticky neumožňuje riešiť tie kľúčové opatrenia, ktoré by sa mali riešiť v extraviláne. Tak ako 

máme to uznesenie naformulované je zrejme, že počas najbližšieho roka by mal byť 

vypracovaný taký strategický dokument, prípadne viaceré dokumenty, ktoré umožnia pre 

nasledujúce obdobie túto dotačnú schému rozšíriť tak, aby naozaj tie kľúčové opatrenia bolo 

možné do nej zahrnúť. Druhá vec s ktorou sme sa nedokázali vysporiadať a ktorú by sme 

očakávali, že v priebehu najbližšieho roka nejako lepšie vyriešime je otázka celkového 

rozdelenia financií medzi jednotlivé regionálne dotačné schémy. Tu sme schválili v tom 

uznesení v prvej polovici roka VZN číslo 5, ale počas tých diskusií aj z hľadiska očakávaní, že 

aký by mal byť obsah aj tejto dotačnej schémy nám vyplynulo, že bude zrejme potrebné to 

VZN-ko znovu otvoriť a prerozdeliť tie percentá tak, aby to bolo viacej vyvážené medzi 

jednotlivými dotačnými schémami ako je to teraz. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným v rozprave je pán poslanec Pilinský. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem V prvom rade rovnako vítam vytvorenie tejto novej schémy pre problematiku 

životného prostredia a ja mám otázky, ktoré vystali po naštudovaní tohto materiálu. Je tam 

uvedené, že je to asi aj v súvislosti s tým, že tu je nová problematika, tak tam je iný termín na 

predkladanie tých žiadostí ako bolo zvykom. Myslím, že tento je predĺžený až do konca 

januára, preto možno by som apeloval na to, aby sa to dostatočne zdôraznilo, aby nedošlo 

k nejakým nedorozumeniam keď sú teda tie ostatné výzvy v iných termínoch. Chcel by som 

sa spýtať čo viedlo k tomu, že tam boli teda stanovené tie 2 kategórie, to znamená obce do 

12 000 a obce nad  12 000? To znamená jedna kategória je vylúčená z realizácie niektorých 

opatrení a zase to platí aj pri tých do 12000 ako potom aj nad 12 000. Ďalšia otázka moja je 

ohľadne toho, že teda explicitne čo je uvedené v tej tabuľke, že nebude podporovaný nákup 

techniky, respektíve je tam uvedené výslovne traktorov a to bola práve jedna z takých myslím 



najmarkantnejších vecí, ktoré sa riešili aj v tom minulom dotačnom mechanizme. Rovnako si 

myslím, že to pomohlo či už obciam, alebo aj tým samostatne hospodáriacim roľníkom, ktorí, 

je to teda dostatočne veľká položka, ktorá by mohla odľahčiť ich rozpočty a ako 

poľnohospodári, tak aj obce sú významným udržiavateľom krajiny, takže toto by som si 

poprosil vysvetliť a teda, že čo je to ten nákup inovatívnych samočinných poľnohospodárskych 

strojov, lebo tam bola smerovaná asi tá najvyššia miera podpory čo sa týka samostatne 

hospodáriacich roľníkov. A rovnako sa chcem spýtať, či teda bol premietnutý do toho 

mechanizmu podávania žiadostí a rôznych príloh antidiskriminačný zákon, pretože som si 

všimol, že nám myslím, že na strane 12, tam čo sú rôzne prílohy, sú tam aj prílohy typu register, 

výpis z registra trestov, zo sociálnych poisťovní a podobne, takže aby to bolo, lebo tam 

z nejakých registrov je tam, takže či je to zohľadnené, aby sme tie informácie a tie prílohy, 

ktoré už nemôžeme od žiadateľov vyžadovať, aby sme ich od nich aj nevyžadovali. Ďakujem, 

z mojej strany všetko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne pán poslanec. Neevidujem žiadne ďalšie žiadosti o diskusiu. Pani 

Lukáčová budete reagovať? Nech sa páči, máte slovo. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Čiže idem najskôr k tým 12 a do 12. Je to historické rozdelenie, nakoľko 

ten program nie je len o životnom prostredí, ale je aj o rozvoji vidieka. Rozvoj vidieka má jediný, 

teda tie obce do 12 000 obyvateľov majú jedinú ako keby aktivitu navyše a to sú aj verejné 

priestranstvá. Teraz nemyslím zelené verejné priestranstvá, ale akékoľvek verejné 

priestranstvá a podpora lokálneho produktu v podobne výstavby stánkov, tržníc a tak ďalej. Je 

to všeobecne akceptované, aj tá prípravná skupina sa na tom zhodla, že je to ako keby a bola 

to aj požiadavka z územia, že to je ako keby tá jediná vec navyše. Ostatné aktivity sú absolútne 

rovnaké, dokonca obce majú ešte podmienku v tej aktivite číslo 1, kombinovať aktivity so 

zelenými opatreniami. Čiže musí byť priepustná vrstva a musí byť kombinácia so zeleňou, 

musia byť vodozádržné opatrenia a tak ďalej. Čiže nepodporíme ani verejné priestranstvo, 

ktoré sa nerobí tak povediac zelenou technológiou. Čo sa týka financovania techniky, mali sme 

ju 3 roky. Máme za to, že aj znížením objemu financií a rozšírením územia sme museli pristúpiť 

na základe kompromisov k nejakému zužovaniu aktivít. Máme za to, že nejaká kapacita bola 

obhospodárená a bola obstaraná mestám a obciam ale aj samostatne hospodáriacim 

roľníkom. To, čo ste sa pýtali tie inovatívne techniky, ide o systém zavlažovania a ide o systém 

v podstate eko-hospodárstva hlavne u zeleninárstva a ovocinárstva. Čiže prechádzame trošku 

aj od vinohradníkov a vinárov smerom aj na zeleninárstvo a ovocinárstvo, lebo máme za to, 

že toto sme naozaj minimálne podporovali a snažíme sa rozbehnúť aj tento segment. Tie proti, 

nie korupčné, ale tie byrokratické, presne tak, ďakujem veľmi pekne. Všetky tie, ktoré sú 

napísané v uznesení, ktoré sa týka VZN sú aplikované aj vo výzve, čiže všetko sa to rieši 

čestnými prehláseniami. Jediné, ktoré žiadame je kataster a to sme si dali aj rozporové 

konanie, ako keby sa pýtame nadriadeného orgánu. Tým, že sme mali ale predtým schválené 

VZN, výzvy musia byť v súlade s VZN. Čiže samozrejme ak dostaneme rozkládkou, že 

nebudeme žiadať, že si to budeme žiadať sami, nebudeme to dožadovať od žiadateľov 

a budeme to riešiť sami. Ale všetky tie ostatné súdy, sociálne poisťovne a všetko to, čo ste 

boli zvyknutí to sa nahrádza tak, ako pri všetkých ostatných dotáciách dneska, myslím aj zo 



štátu aj z fondov iba čestným prehlásením. Neviem či som na všetko odpovedala pán 

poslanec. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže sa už do rozpravy nehlási nikto ďalší ukončujem ju a poprosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia k bodu číslo 7. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 10 

 

Juraj Droba 

 

Hlasovanie ukončené. ZA hlasovalo 44 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo tento bod programu schválilo. Ukončujem bod č. 7 a otváram 

bod číslo 8. 

 

Bod č. 8 

 

Juraj Droba 

 

Je to Návrh  Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z Bratislavskej regionálnej 

dotačnej schémy na podporu turizmu na rok 2019 podľa VZN BSK číslo 5/2018 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, materiál, ktorý máte pred sebou vám odprezentuje pani Agáta Mikulová, ktorá 

je dočasne poverená výkonom funkcie riaditeľky Odboru cestovného ruchu a kultúry. Nech sa 

páči pani Mikulová. 

 

Agáta Mikulová 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Dobrý deň vám prajem. Predkladáme návrh  Výzvy na podporu 

Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu turizmu. Tento materiál prešiel 

komisiami. Finančnou komisiou, našou gesčnou komisiou. Je pripravený tento návrh v zmysle 

platného VZN, ktoré bolo schválené v septembri. Čo sa týka zaujímavosti, pristúpili sme pri 

tomto návrhu k príprave nových oblastí podpory na základe diskusie so subjektami 

pôsobiacimi aj v oblasti cestovného ruchu, takže pripravili sme vlastne nové oblasti podpory, 

ktoré vznikli aj z diskusií, aj zo skúseností predchádzajúcich výziev. Cieľom vlastne tejto výzvy 

je aby sme opätovne podporili kvalitu poskytovaných služieb v cestovnom ruchu, vytvorili nové 

produkty, inovatívne so zameraním na regionálne produkty a služby generujúci rozvoj 

cestovného ruchu, podporili doplnkovú infraštruktúru a takisto aj tematické podujatia 



s dôrazom na cestovný ruch. Čo sa týka spolufinancovania pri oblasti podpory za turizmus je 

to vo výške 20% a ostatné aktivity, informácie a vlastne výzvy týkajúcej sa cestovného ruchu 

sú v súlade s platným VZN. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Nech sa páči. Keďže 

sa do rozpravy k cestovnému ruchu nik nehlási, ukončujem rozpravu a chcem poprosiť 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem vám veľmi pekne. Poprosím vás páni poslanci, panie poslankyne, prezentujte sa 

a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 11 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 43 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 8. Ja ho ukončujem a otváram 

bod číslo 9. 

 

Bod č. 9 

 

Juraj Droba 

 

Ide o Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na podporu športových 

podujatí a pravidelných pohybových aktivít na území Bratislavského samosprávneho kraja 

v roku 2019 z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu športu a mládeže. Panie 

poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou materiál, ktorý nám v úvodnom slove priblíži 

riaditeľ Odboru školstva, mládeže a športu, Igor Urbančík. Nech sa páči. 

 

Igor Urbančík 

 

Ďakujem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľujeme si predložiť návrh výzvy, 

ktorý oproti minulosti rozdeľuje podporu na 2 kategórie. Podporu pravidelných pohybových 

aktivít vykonávaných športovými klubmi, či inými športovými organizáciami a podporu 

športových podujatí. Na túto výzvu navrhujeme alokovať 55% prostriedkov, ktoré budú v rámci 

dotačnej schémy vyčlenené na podporu športu a mládeže v rámci rozpočtu BSK. Pri podpore 

športových podujatí dochádza k ich rozdeleniu podľa veľkosti. To znamená, že navrhujeme 

zaviesť princíp, čím väčšia a významnejšia akcia, tým vyššiu sumu môže žiadateľ žiadať, ale 

zároveň tým vyššiu mieru spolufinancovania musí deklarovať. To znamená, kým pri lokálnych 



športových podujatiach navrhujeme podporu do výšky 2000 eur a 25% spolufinancovanie, pri 

krajských a národných vo výške 3000 eur a 50% spolufinancovanie, tak pri športových 

podujatiach európskeho, či medzinárodného významu, ktorých mávame na území kraja každý 

rok zopár, vážne ich je len zopár, navrhujeme síce maximálnu podporu až 8000 eur, ale 75% 

spolufinancovanie. To znamená, že organizátor bude musieť pri žiadaní deklarovať, že má 

k dispozícií ešte 3-násobok sumy, ktorú žiada od župy. Pri podpore pravidelnej činnosti 

športových klubov a organizácií navrhujeme na základe skúseností z tohto roka, maximálnu 

sumu podpory vo výške 3000 eur a spolufinancovanie vo výške 25%. Tento rok sme totiž 

obdŕžali 280 žiadostí v celkovej sume 3,2 milióny eur čo 6-násobne prekročilo naše možnosti. 

Zároveň vychádzame z toho, že priemerná výška podpory bola 2127 eur. Pri počte vyše 440 

aktívnych športových klubov na území kraja neočakávame, že by došlo k poklesu záujmu 

o podporu z ich strany. Uchádzame sa o vašu podporu pre navrhované znenie schválenej 

výzvy, lebo je výsledkom dlhodobej prípravy a maximálneho možného kompromisu. Ja 

chápem, že všetci by sme radi na šport dávali ešte viac, ale snažili sme sa čo najviac zreálniť 

očakávania, aby športové subjekty vedeli koľko môžu žiadať, respektíve koľko je 

pravdepodobné, že im budeme vôbec vedieť prispieť, aby sa nestávalo to, čo v minulosti, že 

niekto žiadal a očakával 20, 18 000 a reálne dostal 2,5, respektíve reálne mu komisia vedela 

schváliť toľko. Takže chápem, že tá diskusia bola dlhá a miestami aj búrlivá, ale snažili sme 

sa dospieť k maximálnemu konsenzu, ale akékoľvek otázky rád zodpoviem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pánovi Urbančikovi. Prvou prihlásenou do rozpravy je, teda otváram rozpravu 

a prvou prihlásenou je pani poslankyňa Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 

 

 Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja teda vítam podporu športových zväzov a vlastne 

regionálnych súťaží a chcela by som podať pozmeňujúci návrh a to konkrétne k materiálu 

Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na podporu športových podujatí a 

pravidelných športových aktivít, konkrétne odsek 2, článok vlastne 5, kde by som chcela dať 

nové znenie, ktoré by upravovalo možnosť športovým klubom požiadať o maximálnu výšku 

dotácie vo výške 5000 euro. Len pripomínam teda, že minulý rok toto bolo až do výšky 20 000. 

3000 euro mi príde veľmi nízka suma, takže chcela by som tam doplniť, že žiadaná, aby tam 

boli dva odseky, dve možnosti pre športové kluby. Prvý bude, že žiadaná suma do 3000 euro 

bude mať minimálnu spoluúčasť 25% z celkového rozpočtu projektu a žiadaná suma od 3001 

euro do 5000 bude mať minimálnu mieru spolufinancovania 40% z celkového rozpočtu. Chcela 

by som vás teda podporiť, poprosiť o podporu tohto projektu. Áno, je to neštandardné, že sa 

to dostalo proste nejakým spôsobom takto. Tieto pripomienky som ja teda opakovane 

vznášala. Nejak zhodou náhod, okolností, proste neboli niekde prebraté a tým pádom vlastne 

som nútená to dávať ako pozmeňujúci návrh na zastupiteľstvo. Keďže v prípade, že to bude 

iba tie 3000 euro, je to naozaj veľmi pre športové kluby, ktoré majú tie reálne deti, tie skutočne 

športujúce deti, je to veľmi nízka miera podpory, keďže župa argumentuje stále aj 

v programovom vyhlásení a v ďalších dokumentoch ako chce podporovať teda športujúcu 

mládež, tak preto by som chcela túto sumu navýšiť na 5000 euro. Ďakujem. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá 

s faktickou. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Vážení kolegovia, ja vás chcem veľmi pekne poprosiť o túto v podstate kozmetickú úpravu, 

drobnú zmenu, ktorá nie je, nezasahuje do celkovej sumy, ale umožňuje práve komisii, ktorá 

bude rozhodovať o týchto dotáciách umožniť urobiť aktivitu, ktorá aby sa vyskytla v takejto 

výške, tak by ju mohla podporiť. Čiže dáva to väčší priestor pre komisiu, ktorá samozrejme 

môže sa držať tej filozofie o ktorej hovoril pán riaditeľ. Ja som konzultovala to aj s pánom 

Hochschornerom, myslím si, že naozaj je to človek, ktorému môžeme dôverovať v úsudku 

v tejto veci a takisto podporuje pani Ovečkovú. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Chápem to ako podporu pre pozmeňujúci návrh pani Ovečkovej. Ďalšou 

poslankyňou  prihlásenou s faktickou poznámkou je pani Hudáková. 

 

Mária Hudáková 

 

Ja by som sa chcela opýtať, keďže v obidvoch výzvach je možné aby boli podporené športové 

zväzy? Ako je to možné, alebo aká je tam teda tá logika, pretože tá prvá výzva by mala byť 

nejak prednostne určená pre tých, ktorí nie sú organizovaní niekde, alebo pre neregistrované 

športy, ktorých je dosť veľa. Či pri takomto nastavení zväzy nezískajú podstatnú časť týchto 

prostriedkov? Vieme, že zväzy majú príjmy aj z iných teda štátnych zdrojov, alebo hovorím 

teda, chcem počuť vysvetlenie aká je vôbec v tomto logika. 

 

Juraj Droba 

 

Toto beriem ako príspevok do rozpravy, nie ako faktickú poznámku na pani Ovečkovú, áno? 

Dobre, takže ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 

 

Juraj Jánošík 

 

Ďakujem veľmi pekne. V prvom rade by som chcel poďakovať oddeleniu a pánovi Urbančíkovi 

za pripravený materiál, za prácu. Samozrejme aj všetkým tým, čo sa na tomto podieľali. Treba 

si len, samozrejme ja budem najšťastnejší a najradšej, keď športové kluby a zväzy budú čo 

najviac podporované, lebo myslím si, že prvý krát v histórii župy sa zastupiteľstvo bude 

zaoberať podporou ako takou športu, kde šport bol nielen na Slovenku, ale v našej župe 

totálne podhodnotený. Treba si uvedomiť jednu vec, že treba rozdeliť športové zväzy 

a športové kluby. Jednotlivé športové zväzy zastrešujú športové kluby na našom území. 

Väčšinou sú to občianske združenia. Čiže zväzom sa má schváliť určitá finančná čiastka podľa 

členskej základne do 23 rokov a tak ďalej, ktorá bola vypracovaná. Zväzy zastrešujú prakticky 

športové kluby. Ja osobne sa zúčastňujem xy akcií, aj klubových, aj zväzových, kde si myslím, 

že materiál, ktorý bol pripravený aj v týchto číslach je materiál pripravený  dobre. Samozrejme 

ak sa rozhodne zastupiteľstvo navýšiť túto sumu na 5000, sa rozhodne tak jak sa rozhodne, 



ale ja by som v tomto teraz momentálne požiadal odhlásiť, alebo teda zahlasovať za materiál, 

ktorý bol predložený pánom riaditeľom a riaditeľom úradu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa priklonil k pánu poslancovi Jánošíkovi a samozrejme 

aj k úradu, k materiálu tak, ako bol predložený. Peňazí do športu nikdy nebude dosť. Ten šport 

je podhodnotený v tejto krajine nielen finančne, ale koľkokrát aj ideovo. V každom prípade 

treba vidieť aj nejaký racionálny finančný rozmer a preto teda nebudem hlasovať za ten 

pozmeňujúci návrh a určite pán predseda Jánošík vyzbíjal tých peňazí na ten šport koľko len 

mohol. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Jánošík. 

 

Juraj Jánošík 

 

Ja som ešte pozabudol jednu vec. No samozrejme, že máme pripravené, teda zatiaľ 

v mysliach, hlavách s pánom riaditeľom, že na budúci rok by sme to znovu chceli o niečo 

navýšiť, lebo stále ten šport ako taký je podhodnotený a pripravujeme určite materiál, aby na 

budúci rok toto bolo navýšenie oproti tomu, teda rok 2019 aby bol menej navýšený ako rok 

2020, takže plánujeme aj toto navýšenie do budúcnosti. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Krúpa. 

 

Jozef Krúpa 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel povedať, že vlastne je to chvályhodné, že proste župa 

chce a bude podporovať šport. Samozrejme treba povedať, že nemôže samozrejme 

v absolútnom rozsahu podporovať, ani vyhovieť všetkým žiadostiam. Ďalšou dôležitou vecou 

je, že tie dotácie mnohokrát dávajú aj či už mestské časti, alebo obce. To znamená, tam je tá 

ďalšia platforma na to, aby tie kluby mohli tiež nejakým spôsobom požiadať a vytvoriť si nejaký 

ďalší zdroj finančných prostriedkov. Ja môžem povedať u nás v Záhorskej Bystrici určite akože 

podporujeme šport veľmi výrazne, hlavne tie kluby, ktoré si to naozaj zaslúžia a miera veľkosti 

financií naozaj teda závisí od miery financovania, ale nemôžu sa samozrejme spoliehať na to, 

že či už BSK, alebo tá samospráva bude vlastne absolútne sanovať všetky tieto veci. Prioritou 

by mala byť vždycky podpora mládeže a si myslím, že tak to je a podporujem, alebo podporím 

ten návrh, ktorý vyšiel zo strany úradu. Ďakujem vám pekne. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu uzavieram 

a odovzdávam slovo návrhovej komisii, aby nám dala návrh na hlasovanie. Myslím, že prvým 

bude hlasovanie o pozmeňujúcom návrhu pani poslankyne Ovečkovej. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Áno konštatujem, že návrhovej komisii bol doručený pozmeňujúci návrh pani 

poslankyne Ovečkovej k tomuto uzneseniu. Ja si dovolím ho doslovne prečítať. Maximálna 

žiadaná suma pre oblasť číslo 1, podpora zameraná na organizovanie pravidelných 

pohybových aktivít detí a mládeže do 23 rokov, vrátane zdravotne postihnutých športovcov je 

maximálne do výšky 5000 eur, podľa výšky povinného spolufinancovania zo strany žiadateľa. 

Výška minimálneho povinného spolufinancovania je pri žiadanej sume do 3000 eur 25% 

celkového rozpočtu projektu a pri žiadanej sume od 3001 do 5000 eur, minimálne 40% 

z celkového rozpočtu projektu. Vážený pán predseda, dajte prosím najskôr hlasovať o tomto 

pozmeňujúcom návrhu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Evidujem ešte pani Hudákovú. Niečo k procesu? Prepáčte pán Urbančík, zabudol som vám 

dať slov, nech sa páči. 

 

Igor Urbančík 

 

Ďakujem. Ja samozrejme, dúfam, že ma už je lepšie počuť, rád vysvetlím. My sme navrhli 

oddeliť tie dve výzvy na výzvy pre podujatia a kluby a zväzy preto, aby medzi sebou nesúťažili 

zväzy, ktoré ako napríklad Slovenská basketbalová asociácia majú v tejto chvíli 560 

mládežníckych športovcov, ktoré sa súťažia v rámci súťaží a konkrétne jednotlivé kluby. 

Samozrejme dôraz stále zostáva na podpore športových klubov a športových podujatí, kde 

sme sa snažili čo najlepšie zadefinovať podmienky. Ale to, čo nám v kraji chýba a tam kde 

chceme vstúpiť do partnerstva so zväzmi je pravidelná organizácia športových súťaží, kde 

práve kluby môžu súťažiť a ktorých náklady v tejto chvíli pri pár zväzoch okrem tých najvyšších 

reálne zdieľajú či už kluby, alebo rodičia tých športovcov. V praxi to znamená, rozprávali sme 

sa o tom ako so zväzmi, tak aj s klubmi, že pokiaľ tie menšie zväzy nemajú prostriedky, tak 

celé tie náklady tak či tak platia kluby. My týmto zvyšujeme verejnú kontrolu prostriedkov, lebo 

vďaka dotáciám BSK budú pod vyššou verejnou kontrolou aj deklarované zdroje, ktoré idú zo 

samotných zväzov a zároveň umožňujeme klubom, aby na území kraja aktívnejšie pôsobili na 

to, aby tie zdroje, ktoré budú dostupné na súťaže boli použité na súťaže a nemuseli tým pádom 

odčerpávať prostriedky z rozpočtov klubov. Áno, pani poslankyňa, máte pravdu v tom, že 

prudko teoreticky sa do výzvy pre športové kluby, respektíve na podujatia môžu prihasiť aj 

zväzy, ale od toho bude komisia, aby sa tak nestalo, respektíve tam už tá súťaž prebehne 

voľno a taká džentlmenská dohoda, ktorú máme so zväzmi je, že to sa diať nebude. Hej? My 

sme o tomto rokovali s 25 zväzmi. Tie akútne vnímajú potrebu, respektíve prínos toho, že 

budeme systematicky síce v malej miere, ale podporovať, aj keď s 50% spolufinancovaním, 

takže myslím si, že to čoho sa obávate nám nehrozí a keby áno, myslím si, že zastupiteľstvo 

je od toho, aby tomu zabránilo, ale máte moje slovo, že my spravíme všetko pre to, aby sa 

také niečo nestalo, ale nemyslím si, že to aj bude treba. Myslím si, že dohoda so zväzmi je v 



tomto jednoznačná. A len pre dovysvetlenie, že tá možnosť tam je preto, že veľmi ťažko sa 

zadefinuje tá právna forma, áno? To znamená, že ak sme nechceli moc zužovať právnu formu 

pri kluboch, ale, pardon. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Keďže nechcem obrať o slovo napi poslankyňu Hudákovú mojou chybou, tak 

udeľujem vám možnosť reagovať na pána Urbančíka ešte. 

 

Mária Hudáková 

 

Ak sa môže opýtať, ako budete, ste spomínali, že aby sa to teda nestalo, to na čo som 

poukázala, aké teda preventívne opatrenia budete mať, aby sa to nestalo? Pretože budú to 

hodnotiť nezávislí hodnotitelia, na nich teda by sme nemali mať nejaký vplyv, teda aké sú tie 

opatrenia. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím o poslednú reakciu pána Urbančíka. 

 

Igor Urbančík 

 

To základné je, že máme džentlmenskú dohodu so zväzmi, že sa to nebude diať a v prípade, 

že by sa to udialo budeme veľmi aktívne na nich pôsobiť aby sa, aby tie žiadosti boli stiahnuté. 

To znamená, že našim cieľom je systematicky podporiť šport, nie ho rozvrátiť. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. V snahe šetriť hlas pána kolegu z návrhovej komisie, nemyslím si, že je potrebné 

opakovať znenie pozmeňováku a dovoľte, aby ste ešte predniesli ten zvyšok. Ak už bol 

prednesený, tak dávam rovno hlasovať. Čiže, nech sa páči, prezentujte sa, ideme najprv 

hlasovať o pozmeňovacom návrhu pani poslankyne Ovečkovej a potom o celom návrhu. 

Poprosím hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 12 

 

Juraj Droba 

 

Konštatujem, že pozmeňovací návrh tak, ako bol prednesený prijatý nebol. Takže hlasujeme 

o pôvodnom návrhu uznesenia k bodu číslo 9 bezo zmeny, bez pozmeňovacích návrhov. 

Vyzývam vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

 

 

 

 

 

 



Hlasovanie č. 13 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 40 hlasmi ZA, proti bol 1 poslanec, zdržali 

sa 3 páni poslanci a poslankyne. Ukončujem bod číslo 9 programu a otváram bod číslo 10. 

 

Bod č. 10 

 

Juraj Droba 

 

Bod číslo 10 je Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na podporu 

systematického rozvoja športových aktivít na území Bratislavského samosprávneho kraja 

zabezpečovaných športovými zväzmi v roku 2019 z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy 

na podporu športu a mládeže. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, materiál, ktorý 

máte pred sebou vám opäť odprezentuje riaditeľ Odboru školstva, mládeže a športu, pán  

Urbančík. Nech sa páči. 

 

Igor Urbančík 

 

Pani poslankyne, páni poslanci. Toto je teda druhá výzva športová, tá už spomínaná vopred, 

ktorá sa týka podpory, systematickej podpory športových aktivít na území kraja a najmä súťaží 

prostredníctvom štátom uznaných športových zväzov. Je to náš pokus prispieť 

k systematickému rozvoju športových aktivít a na základe princípu partnerstva. To znamená, 

že narozdiel od minulosti zavádzame princíp, že príspevok župy musí sa rovnať príspevku 

žiadateľa. To znamená, že akákoľvek aktivita, respektíve akékoľvek súťaže, ktoré sa budú 

realizovať na území kraja bude ich organizátor, respektíve športový zväz financovať minimálne 

50% nákladov a ako už upozornila pani poslankyňa Ovečková, možná výška podpory 

dosahuje až 8000 eur pri športových zväzoch práve preto, že máme zväzy, ktoré majú vyše, 

proste, majú tisícky športovcov na území kraja a zväzy, ktoré majú desiatky, respektíve stovky 

a očakávaný návrh je, že podpora v rámci tejto výzvy sa bude pohybovať od 3000 do 8000 

eur, pričom veľké, kolektívne, veľké zväzy kolektívnych športov sa priblížia k tej hornej hranici. 

Pri príprave tohto návrhu sme intenzívne komunikovali s 25 športovými zväzmi aktívnymi na 

území kraja a verím, že toto je ten prvý krok, ktorý nám pomôže oživiť súťaže, ktoré za ostatné 

roky majú klesajúcu tendenciu, respektíve zažívajú istú mieru úpadku a tým pádom aj 

naštartovať športovú aktivitu, lebo čo už je šport, ak nie súťaže. Ďakujem vám za pozornosť, 

som pripravený odpovedať na akékoľvek otázky. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pánovi Urbančíkovi. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvý v nej 

vystúpi poslanec Jánošík. 

 

Juraj Jánošík 

 

Ďakujem veľmi pekne. K tomuto by som chcel len povedať, že mali sme individuálne, ale aj 

kolektívne stretnutia s predsedami jednotlivých športových zväzov. Môžem tu zodpovedne 

povedať, že všetci nie, že boli veľmi radi, ale boli nadšení, že konečne župa sa začína zaoberať 



systematicky podporou športu v Bratislavskom kraji. Títo zväzoví funkcionári fakt veľmi aktívne 

sa zapájali, či už mailmi, alebo individuálnymi stretnutiami a skutočne nastalo veľké nadšenie 

a radosť z toho, že zastupiteľstvo pokiaľ toto schváli urobí veľmi, veľmi dobrý a pekný krok 

k tomu, aby bol šport podporovaný. Samozrejme, ak to bude schválené, my s pánom 

riaditeľom zorganizujeme ďalšie stretnutie s predsedami zväzov, jednotlivých na území BSK, 

kde si povieme tieto záležitostí, čo sa týka podávania žiadostí a rôznych iných náležitostí. Čiže 

aj za prvé hlasovanie a dúfam, že aj za toto by som chcel všetkým poslancom veľmi pekne 

poďakovať a úradu poďakovať za to, že tento materiál takto kvalitne, veľmi dobre, dá sa 

povedať perfektne pripravil. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu žiadosť o uchádzanie sa o vystúpenie v rozprave. 

Konštatujem, že rozprava je týmto ukončená a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu. Zároveň prosím poslancov, aby boli trošku tichšie, aby nerušili priebeh rokovania. 

Ďakujem. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Týmto vás prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 14 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 37 poslancov, proti nebol nik a zdržal sa 1 poslanec, 

alebo pani poslankyňa. Konštatujem, že návrh bol prijatý tak, ako sme o ňom hlasovali. 

Ukončujem bod číslo 10 programu a otváram bod číslo 11. 

 

Bod. č. 11 

 

Juraj Droba 

 

Tým je Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií z Bratislavskej regionálnej 

schémy na podporu kultúry za rok 2019 podľa VZN BSK č. 5/2018 o poskytovaní dotácií z 

rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Panie poslankyne a páni poslanci máte pred 

sebou spomenutý materiál. Poprosím vás o kľud v sále. Ďakujem. Máte pred sebou zmienený 

materiál a poprosím pani Agátu Mikulovú, ktorá je dočasne poverenou výkonom funkcie 

riaditeľky Odboru cestovného ruchu a kultúry, aby nám ho v krátkosti predstavila. 

 

 

 

 



Agáta Mikulová 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo, dobrý deň prajem ešte raz. Dovoľte aby som vám predstavila 

výzvu na podporu kultúry. Čo sa týka tejto výzvy, tento návrh bol opätovne prerokovaný vo 

finančnej komisii a gesčnej komisii, to znamená komisii kultúry, kde neboli k tomuto návrhu 

dané žiadne pripomienky. Samozrejme táto výzva bola pripravená na základe platného VZN 

schváleného v septembri. Čo sa týka zmien v tejto výzve, v tomto návrhu výzvy, dovolili sme 

si tento návrh výzvy upraviť na základe aj predbežne navrhovaných alokovaných finančných 

prostriedkov, to znamená, že z pôvodných 10 oblastí podpory má táto výzva 7. Takisto sme 

upravovali výšku maximálnej aj minimálnej hodnoty. Ten rozptyl je od 1000 do 8000 eur. 

Zároveň oprávnení sú všetci žiadatelia v rámci kultúry, to znamená mestá, obce, organizácie 

pôsobiace v oblasti kultúry, organizácie zriadené obcami, právnické osoby, aj fyzické osoby 

a vlastne cieľom tejto výzvy je aby sa prakticky podporilo, alebo finančne aj systémovo 

podporila kultúra a vlastne aj ako v rámci efektívnej systémovej finančnej podpory, prepáčte 

a zároveň, aby sa aj Bratislavský kraj stal symbolom modernej a rozmanitej progresívnej 

kultúry. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram týmto rozpravu. Ako prvá prihlásená do rozpravy je pani 

poslankyňa Zuzana Rattajova, nech sa páči, máte slovo. 

 

Zuzana Rattajová 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som 1.mája sedela v Novej Cvernovke na diskusii, kde sa 

debatovalo o tom, čo bude s BRDS ďalej a aká je jej budúcnosť. Pamätám si verejný prísľub 

pána župana, ktorý citujem: „urobím všetko pre to, aby sa našlo ešte 100 000, aby sa dorovnal 

rozpočet kultúry pre rok 2019 na milión eur.“ Dneska sa bavíme o maximálnej výške 562 000, 

čo je o 400 000 menej, ako sa podporila kultúra v roku 2018. Z oblasti podpor zmizli 3 oblasti, 

pre mňa absolútne nepochopiteľné, prečo dávame preč audiovizuálne umenie, odrezali sme 

film, dodnes nemáme k tomu vysvetlenie. Ďalšia vec, obmedzili sme  výšku dotácii na 80000 

eur. Chýba mi tam v celej tejto výzve, celý rok sa o tom debatuje, chýbajú mi, chýba mi 

podpora tradičných podujatí. Tieto tradičné podujatia sú zakomponované, sú súčasťou 

strategického materiálu na oddelení kultúry. Rozprávali sme sa niekoľko krát, že treba k tomu 

vymyslieť mechanizmus, ako aj takéto podujatia zaradiť do výzvy aby mohli žiadať a aby mohli 

byť podporené, nie je to tam. Zvýšili sme spoluúčasť na 15% pre žiadateľov, či je to FPU -

Fond na podporu umenia, či Ministerstvo kultúry, či sú to mestské časti, či je to Ars 

Bratislavensis, všetci majú 10%. Prečo my zvyšujeme občianskym združeniam spoluúčasť? 

Absolútne pre mňa nepochopiteľné. A na záver. V marci odstúpila z oblasti kultúry hodnotiaca 

skupina. Preto vznikla diskusia, preto sa otvorilo VZN-ko a niekoľkokrát sme prisľúbili, že 

budeme hľadať riešenia systém na to, aby sa hodnotenie upravilo, aby sa o tom diskutovalo, 

aby sa nám budúci rok nestalo to isté, čo tento rok. Vôbec sa nič nezmenilo, je to v pôvodnom 

stave a z tohto dôvodu z týchto všetkých piatich dôvodov čo som vymenovala neviem sa za 

takúto výzvu postaviť. Ďakujem. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím o reakciu náš úrad. Pán Bošňák chcete reagovať aj vy? Alebo dám 

najskôr slovo pani Mikulovej a potom poprosím finančného riaditeľa. 

 

Agáta Mikulová 

 

Dobre. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Čo sa týka toho zastropovania, tých 8000, to vychádza 

na základe platného VZN, čiže to bolo schválené už vlastne v septembri, čiže my sa držíme 

len, táto výzva sa drží len platných predpisov a pravidiel, ktoré boli schválené v rámci VZN. Čo 

sa týka alokácie tých finančných prostriedkov, takisto to sa vlastne diskutovalo aj v rámci 

prípravy zasadnutia BRDS pracovnej skupiny. To znamená, tá tiež vyplýva vlastne z konsenzu 

pri príprave platného VZN. Strategické podujatia, nakoľko vo VZN-ku je zastropovaná tá 

maximálna výška podpory 8000 z tohto dôvodu aj na komisii sme sa rozprávali, že práve 

strategické podujatia, ktoré majú vyššiu finančnú podporu na to bude pripravený a predložený 

na ďalšej finančnej komisii, na zasadnutí komisie vlastne návrh, ako by sme tieto strategické 

podujatia chceli podporiť. Čiže myslím, že za mňa všetko. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím ešte o reakciu pána finančného riaditeľa Bošňáka, 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobrý deň. Ja možno poprosím o jeden slide, ktorý by tam mal byť nasvietený. Len ho 

poprosím dať tak, aby ho bolo celý vidno. Čo sa týka tej kultúry, teraz budem trochu brániť 

pána župana ohľadom toho, že aké prísľuby zazneli a či na tú kultúru ide viacej príspevkov, 

alebo nejde. Ja myslím, že tento graf ilustruje, že vy ste schválili na kultúru a teraz tam dávam 

do pozornosti 3 roky, 16, 17 čo je minulý župan a rok 2018 v rôznych oblastiach takýto objem 

prostriedkov. V tej kultúre kde máme nami zriaďované zariadenia to je program 10. V tomto 

roku dochádza aj v rozpočte, ale aj v skutočnosti dokonca k ešte vyššiemu navýšeniu 

prostriedkov, takže určite viacej peňazí. My sa snažíme z netradičných zmlúv o spolupráci 

podporovať kultúru tradične tak, ako to zákon umožňuje a tak aby nevznikali otázky, či sme 

mohli, nemohli a či v tom môžeme alebo nemôžme pokračovať. Myslím, že v tomto je vedenie 

za jedno a to sa teraz pozerám aj na pána Šaraya, pozerám sa aj na kontrolórov a pozerám 

sa aj na vedenie, ale tak trošku upieram pohľad aj smerom na Najvyšší kontrolný úrad, NAKA 

a orgány, ktoré nás chodia kontrolovať. Takže bežné výdavky určite. Potom bežné opravy, to 

sú drobné 24 000, alebo 19 to je jedno, ale na čo by som rád upozornil, čo sa týka kultúry 

ale tam sme sa nielen rozbehli, ale konečne asi aj dobehli, tak výdavky na investície idú 

dramaticky hore a pani Lukáčová môže potvrdiť, že aj výdavky  na europrojekty aspoň 

v rozpočte sú výrazne vyššie ako v minulých rokoch. Ak sa nám to aj nepodarí všetko 

preinvestovať, alebo začať, alebo dobehnúť, tak nás to čaká v ďalších rokoch, takže kultúra 

zostáva v hľadáčiku ako priorita. Idú na ňu významné prostriedky a je pravda, že v dotačných 

schémach, ktoré nebudú mať 3 milióny, ale 2,5 milióna sú určité obmedzenia. Ja by som ešte 

rád  povedal, že tento rok a zase kultúra, sme spustili participatívny rozpočet, ktorý nebol 

minulé roky a v participatívnom rozpočte sme na kultúru dali 50 000 a rovnako v individuálnych 

dotáciách, ktoré dáva župan sú zase podporované kultúrne projekty. Minulý rok robili 43% 

z trištvrte milióna, teraz  54%, takže ostatní zahučali a kultúra dostáva vyše 50% prostriedkov 



z pól milióna, ktoré má župa k dispozícií. Takže ak nejaké podujatie niekedy dostávalo peniaze 

odinakadiaľ, teraz sa snažíme cez individuálne dotácie. Takže je tam 280 000. Čo sa budeme 

snažiť doniesť aj pri prezentácií rozpočtu je po všetkých oblastiach výdavky z akejkoľvek 

schémy, programu, alebo európskeho projektu, aby ste konečne videli koľko dostáva šport, 

koľko dostáva kultúra, koľko dostáva turizmus. Ešte raz potvrdzujem, že viac. Čo sa týka tej 

výčitky ohľadom najvyššej možnej dotácie, áno, obmedzili sme dotácie na 8000, ale veď vy 

ste to schválili vo VZN-ku, takže je tu aj prejavená vôľa, bol aj prijatý návrh a z tých rôznych 

návrhov prešiel tento. Tak my sa s tým musíme trošku zmieriť a my ako úrad budeme konať 

tak, ako to vy schválite. Schválená maximálna výška 8000. A náš názor na to je, že je to 

rozumná výška. My si skutočne myslíme, že 20 000 je nerozumná výška. A iba pre kultúru 

20 000 zas nám nedáva význam. Práve naopak, tak ako ste počuli v športe, v športe to bude 

pri niektorých výzvach len 3, alebo len 5000, lebo ten športový klub má problém niečo spraviť 

za 20. Ja viem, že sa dá spraviť postprodukcia filmu za 20 000 a ja som ochotný tie 2 filmy 

s tou postprodukciou sem doniesť, skúsme si ich pozrieť ak už sú hotové, že kam sme dali 

peniaze. Ale ešte raz a to je najdôležitejšie, my máme 6x toľko žiadostí na kultúre ako sme 

schopní uspokojiť. Takže preto nižšia suma jednej dotácie, ale celkovo vyššie prostriedky. Ak 

bude treba niečo komentovať, tak som k dispozícií. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou sa prihlásil pán poslanec Pilinský. Nech sa páči. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Ja by som sa rád spýtal na jednu konkrétnu vec, ktorá ma zaujala túto jeseň, keď 

bola akcia Biela noc v Bratislave myslím, že bola informácia predtým, že župa odskakuje od 

dotácie, ktorá bola myslím, že dosť vtedy vysoká. Nakoniec sa myslím rokovalo predsa len 

o nejakej dotácií a možno aj preto tá akcia bola taká aká bola, že som zaznamenal veľa kritiky 

na to, že mnoho tých vecí bolo spoplatnených. Takže chcel by som sa spýtať či teda dostali 

nejakú dotáciu z BSK, alebo sa trvalo na tom, čo bolo vyhlásené na začiatku, že od oficiálneho 

sponzoringu tejto akcie BSK odskakuje. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Odpoviem ja. Poprosím o korektnú terminológiu, odskakuje nie je správne slovo, 

lebo Biela noc nebola nijakým spôsobom dlhodobo zazmluvnená predchádzajúcim vedením 

župy. My sme jednoducho oznámili žiadateľovi o podporu, ktorý mimochodom v roku 2017 

dostal od BSK za bývalého vedenia myslím, že 240 000 eur. Tak keď prišiel žiadateľ, tak sme 

mu oznámili, že určite tieto peniaze od BSK od nového vedenia nemôže dostať. Nakoniec sme 

sa dohodli tak, aby sme aspoň čiastočne pomohli podujatiu prežiť, lebo z nejakého dôvodu oni 

automaticky rátali s tým, že BSK im to celé zatiahne skoro, ako bola predtým tradícia, tak sme 

sa dohodli na tom, že tento rok dostanú čiastku 30 000, ktorá bola vyplatená ešte nie úplne 

štandardným spôsobom, nie podľa našich predstáv a podľa našich pravidiel, ktoré sme zaviedli 

a chceme aby fungovali úplne jednoznačne, biela – čierna, áno – nie. Takže dostali na 

prechodné obdobie tohto roka 30 tisícovú čiastku s ktorou už do budúceho roka nerátame, ale 

ešte môžeme o tom diskutovať. Nech sa páči s faktickou poznámkou pani Rattajová. 

 

 



Zuzana Rattajová 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcela povedať, že Biela noc nemá dostať nejakú 

dotáciu, ktorú rozhodne vedenie. Ja stále rok volám po tom, aby aj veľké podujatia, voláme ich 

v strategickom materiály tradičné, mali svoj mechanizmus. Aby sa mohli prihlásiť, aby mali 

kritéria, ktoré musia splniť, aby sa poslanci rozhodli o tom, že či im dajú 0, 5, 10, 15, 100, alebo 

koľko a aby sme o tom hlasovali my tu v zastupiteľstve 50ti poslanci. Toto sa stále nedeje. 

Nemá čo kto rozhodovať či Biela noc bude, alebo nebude mať. Je tu veľa veľkých podujatí, 

ktoré majú iný rozmer ako malé aktivity, ktoré sa robia a ja ďakujem oddeleniu kultúry, že 

pripravuje materiál a verím tomu, že raz dojdeme k tomu, že ho budeme mať na stole a že 

budeme mať mechanizmus schvaľovania, alebo prideľovania príspevkov aj pre takéto aktivity 

a rozhodneme sa my či to bude Biela noc alebo Viva musica, alebo to bude ja neviem, tých 

podujatí je milión. Nech sa prihlásia, odprezentujú a my sa rozhodneme či im dáme, alebo 

nedáme. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Predtým ako udelím faktickú poznámku, pán Říha stiahli ste? Chcem povedať, že áno, 

plánujeme aj túto debatu a myslím si, že je potrebné aby niektoré podujatia, ktoré my budeme 

považovať za dôležité, my znamená zastupiteľstvo, aby sme ich schválili, aby sme im dali 

nejakú niekoľkoročnú perspektívu na to, aby mohli fungovať, aby mohli aj oni plánovať svoje 

financie. Táto debata bude tento rok. Predtým ešte by som chcel odovzdať slovo pánovi 

Bošňákovi. 

 

Ivan Bošňák 

 

Ja len možno skúsim, že raz a navždy nastaviť ten mechanizmus aký môžeme mať. Môžeme 

mať, takto, musíme mať VZN-ko o tom ako dávame dotácie, aby sme sa ktokoľvek tu 

nerozhodovali, že niekomu dáme, alebo nedáme. My sme úradníci, my spravíme tak, ako je 

spravené VZN-ko. Musí byť a musí byť jedno. Už sme mali dve, že jedno a potom druhé na 

participatívny rozpočet, nebolo to kóšer, tak sme to dali do jedného. To ste schválili vy. Ak 

budeme chcieť dávať v akejkoľvek inej schéme, výzve, alebo rovno unblock, lebo sa vyberie 

niekomu akékoľvek dotácie 10, 100, milión euro, 100 tisíc, milión euro, tak ste to vy, ktorí nám 

musíte zmeniť VZN-ko, zaviesť do neho nejaký mechanizmus, aspoň naoko výzvy, kde sa 

niekto počujem, že prihlási a potom vy o tom rozhodnete. My to spracujeme. My nič nebudeme 

rozhodovať, ani nechceme rozhodovať, my to spracujeme. Takže každý ďalší návrh už 

poprosíme my ako úrad. Otvorte VZN, spravte v ňom zmenu, dodajte ďalšiu výzvu, treba 30 

poslancov, vznikne nové VZN, odpublikujeme ho a vieme podľa neho ísť a keď tam dáte termín 

14-teho januára, tak 14-teho januára sa Biele noci, Viva musica a všetci ostatní budú hlásiť. 

Ja len hovorím to, že na zmluvu o spolupráci, ktorú sme tu mali mám klasifikáciu od interných 

kontrolórov, že je to skrytá dotácia. Takže zmluvy o spolupráci nebudeme robiť s mojim 

podpisom a s podpisom pána Drobu a pána Viskupiča. Už vôbec nie na 240 000. A asi nemá 

zmysel ani 300 000 posúvať KOCR-ke a nariadiť jej pomaly, že ona to má spraviť. Aj keď 

máme také turisticko kultúrne teleso, ktoré to má robiť. Takže dúfam, že som tú cestu načrtol 

jasne. VZN, výzva, spracujeme, dotácia, v rozpočte, môžeme sa baviť. Upozorňujem len, že 

v rozpočte, teda o dotáciách sa budeme baviť 14. decembra, materiály budú pripravené na 

budúci utorok, ale až do 14. decembra môžu bežať diskusie. Aj zmeny rozpočtu sú možné 

budúci rok. Len chcem upozorniť, že sú to obrovské sumy oproti tomu, čo dnes máme 



v dotačných schémach dovolené. Celý participatívny rozpočet je 300 000 a Biela noc brala 

240 a Viva musica 300 000. No mne to zmysel nedávalo, preto to tu dnes na stole nie je a Biela 

noc si svoju cestu k dotácií na BSK v roku 2018 a 2019 nevie nájsť. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem. Udeľujem slovo pani poslankyni Rattajovej v rozprave. 

 

Zuzana Rattajová 

 

Ďakujem pekne. Ja by som sa chcela opýtať pána Bošňáka, či prvý krát odo mňa počuje o tom, 

že treba pripraviť mechanizmus a či to bude v rámci VZN-ka, ktoré sme otvárali a na pracovnej 

skupine som to niekoľko krát hovorila, že treba pripraviť mechanizmus na podporu tradičných 

podujatí, volám to tradičné, lebo tak je to v strategickom materiáli a taktiež sme mali 

mimoriadnu kultúrnu komisiu kvôli tomu, že sa urobil tento rok výnimočný stav, presunuli sa 

peniaze do KOCR-ky, kde sa hore rozhodlo, že ktoré peniaze teda pôjdu na ktoré podujatia 

a bavili sme sa o tom, že je to výnimočné, že treba pripraviť mechanizmus ktorým toto 

nebudeme robiť a budeme to robiť ináč a transparentne, lebo toto nie je transparentné. Prvý 

krát toto počujete odo mňa? 

 

Ivan Bošňák 

 

Nie, ja to počúvam opakovane a ja opakovane tvrdím a môžeme to spraviť my, že pripravíme 

materiál, ktorý pôjde na komisie na diskusie a bude sa to volať revízia VZN a vyhlásenie 

schémy na vami pomenované tradičné podujatia. Čo mne nesedí, ale môže byť a ak to vy 

prijmete, tak my podľa toho pôjdeme 15. decembra. To moje slovo máte, lebo my nič iné 

nemôžme vykonať. A vždy som hovoril, že môže to byť jedine dotácia. To tiež nepočujete vy 

odo mňa prvý krát a v celej samospráve môže to byť dotácia, takže ja očakávam od vás a teraz 

skúsme byť konštruktívni. Keď bol návrh VZN, tak od kohokoľvek kto si myslel, že tam treba 

ešte jednu výzvu, že pre Malacko, lebo trpia, krívajú a bolo by treba, tak pripraví normálne 

textový návrh, že pre Malacko špeciálna výzva. A keď to je výzva pre tradičné podujatia, 

zaviesť, má to 3 parametre: kedy bude tá výzva, koľko peňazí tam pôjde, koľko peňazí na 

jeden projekt a kedy s tým začneme, či 18 alebo 19. Stále hovorím to isté a verím, že toto je 

jediná cesta. Ak bude schodná, tak za tým musí byť 30 vašich hlasov, lebo je to myslím dvoma 

tretinami a je to vybavené, lebo je to VZN-ko. takže ponúkam túto cestu. Žiadna iná neexistuje, 

dobre? Lebo zmluva o spolupráci na 300 000 taká na župe v roku 2018 nie je a ani nebude 

v ďalších rokoch. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou pán poslanec Říha. 

 

Juraj Říha 

 

Ďakujem pekne za slovo. Stiahol som tú pôvodnú, myslel som, že už nebudeme rozvíjať túto 

tému, ale dovoľte mi aspoň pár postrehov. V prvom rade pán riaditeľ neviem či vyzeráme, že 

trpíme, nám sa v celku darí aj v Malackách, a v celom Malacku, ale ja si myslím, že kolegyne, 

kolegovia, tu už nie je priestor aby sme sa presviedčali, tu sa ani nepresvedčíme. VZN-ko je 

raz schválené, predbiehalo tejto debate. Teraz prosím vás umožníme, poďme ďalej z hľadiska 



schvaľovania výziev tak, ako sa podporili každé jedny výzvy, myslím si, že aj samotné 

organizácie pôsobiace v kultúre čakajú, aby výzva bola vyhlásená. Všetky otázky a podnety, 

ktoré tu boli, treba sa nimi zaoberať. ja by som bol veľmi opatrný pri pojme tradičné podujatie, 

pretože nakoniec môže z toho vyplynúť úplne iná charakteristika podujatia, pretože máme tu 

Dni zelá, ktoré majú niekoľko 10 ročné tradície, Prvomájové Malacky, takto by som mohol ísť 

na celý región do Pezinka, do Senca na Kultúrne leto. Ja si myslím a súhlasím a toto budem 

podporovať aj župana ak príde s návrhom, aby bola hoci čiastočná podpora týchto kultúrnych 

podujatí v jednotlivých obciach a mestách, pretože nie je všetko Biela noc pre celý región, 

pretože už len to, že niekomu zaplatíte, napríklad v obci Závod zaplatíte im na krojových 

slávnostiach jednu skupinu, tak vedzte, že tým ľuďom z toho regiónu v okolí Závodu urobíte 

veľkú radosť a to logo BSK tam bude hrdo svietiť, pretože mám pocit, aj po Bielej noci keď 

sme tu debatovali minule, že taká tá hrdosť nedošla a to logo nebolo tak zdôraznené. A ak 

niekto chce podporovať Bielu noc, ja sa nebudem brániť, ale v prvom rade Bratislava ako 

hlavné mesto ak je pravdivá informácie spred 2 rokov, že Bratislava prispela 500 eurami, tak 

to je podľa mňa hanba. Takže preto si myslím, že tam by malo byť nejaké pomerne. Takže 

kolegyne, kolegovia poďme ďalej aj v ďalších výzvach, čakajú na to kultúrnici, nechajme si toto 

priestor na tie odborné fóra. Ďakujem vám pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 

 

Ja som, ja by som sa pripojil k tomu čo hovoril Juro Říha, lebo tradičné podujatia ja mám jedno 

zapísané, že sa znovu deje od roku 1911 v našich kronikách. Je to Ženský chmat, najväčšie 

podujatie na Záhorí, ktoré sa organizuje v utorok na konci fašiangov. Minulý rok bol prítomný 

aj župan a tradičných podujatí mám ešte ďalšie 4 a keby všetky obce a všetko sme dali 

tradičné podujatia tak by to ani na kultúru nestačilo. Ale ja si myslím, že my sme pri tom, pri 

týchto, pri tomto rozpočte, že chceme dávať 2,4 milióna na tieto podujatia, ja som napísal 

pánovi županov, ako aj aby predložili finančnej komisii aby sa znížil objem finančných 

príspevkov na dotačnú schému z 2,4 milióna keď to zrátame všetko dohromady na milión eur 

a tých milión štyristo použili na domovy sociálnych služieb k obnove alebo stredných škôl kde 

chodíme, lebo najviac čo tu vlastne je, je dotačná schéma a jak ktorý z nás si chce ušklbnúť 

určité peniaze z tejto dotačnej schémy. Pokiaľ použijeme peniaze jak som povedal ja, zvýši sa 

majetok BSK. Takto sú to peniaze, ktoré len vyplávajú. Tak ja by som nerád aby sa to 

zvyšovalo, ale by sme našli určitú časť na tie dotácie, aby sa nepohybovali vo veľkých 

čiastkach, ale radšej aby bolo menšie číslo na viacej podujatí. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším, aha s faktickou poznámkou, reagujete na vystúpenie v rozprave pani 

poslankyne Rattajovej, áno? Dobre, nech sa páči, faktická poznámka. 

 

Peter Buzáš 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. Ja by som len tak nesmelo si dovolil povedať, že nespájajme 

slovo dotácie s termínom transparentnosť, lebo to sú pojmy, ktoré sa vylučujú, pokiaľ je viac 



nastavených rúk a teda viac žiadateľov ako je prostriedkov, čo je vždy, tak tieto veci sa 

vylučujú. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Pomichal. 

 

István Pomichal 

 

Vážený pán predseda, milí poslanci. Ja si myslím, že vedenie a pán Bošňák jasne vysvetlil 

tézy, ktoré viedli k tomuto materiálu, ktorý máme pred sebou a máme ju schváliť 2/3 väčšinou. 

Na finančnej komisii sme tento materiál naštudovali, konštatovali sme pár vecí a prebrali sme 

aj tézy rozpočtu na rok 2018, 2019 a 2020 a všetky otázky, ktoré boli do tej doby prednesené, 

že treba prerokovať na ďalšie obdobie, tak budú témou ďalšieho zasadnutia, keď budeme robiť 

rozpočet. Rozpočet je už v podstate pripravený, zvoláva mimoriadnu finančnú komisiu, ktorá 

bude touto témou sa zaoberať. Prekontroluje veci, ktoré sme naplánovali všetci, jednotlivé 

poslanecké kluby, boli ste účastníkom Akčného plánu, dneska pre každého pripomínam, že 

po tomto zasadnutí Klub 7 strán bude mať zasadnutie ohľadom Akčného plánu a tým pádom 

sfinalizujeme kapitálový rozpočet, to znamená, že investičný plán na rok 2018, preveríme 

bežný rozpočet a naše konsolidované organizácie, ktoré máme konsolidované v účtovnej 

uzávierke, že ako budú rozpočtované. A ja si myslím, že všetci v tých číslach sa nájdeme. To 

znamená, že žiadam trpezlivosť od kolegov a tie aktivity, ktoré máte v úmysle, máme na to 

ešte 4 roky a dodržme nejaký harmonogram priorít. Teraz máme pred sebou materiál, ktorý 

už je pripravený, prerokovaný. Určité nedorozumenia boli, to treba si vysvetliť a ten pojem čo 

sa diskutuje, tradičné podujatia, tak ten sa rieši s iným mechanizmom, ktorý sa teraz pripravuje 

a bude vami predložený. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Peter Pilinský. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Ja by som chcel poprosiť kolegu Dvorana, či by nám vedel vysvetliť regulá, pravidlá 

ženského hmatu, ale až pri obede. (žartovne) Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Keďže neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, rozpravu ukončujem 

a prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia, o ktorom budeme hlasovať. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bol 

písomne doručený spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pekne. Poprosím vás teraz, aby ste sa prezentovali a hlasovali. Ďakujem. 



Hlasovanie č. 15 

 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. ZA hlasovalo 34 poslancov, jedna bola proti a traja sa 

zdržali. Konštatujem teda ešte raz, že uznesenie je prijaté, ukončujem bod č. 11 programu 

a otváram bod č. 12. 

 

Bod č. 12 

 

Návrh zámeru Bratislavského samosprávneho kraja k nepoužívaniu herbicídov na báze 

glyfosátu. Máte pred sebou panie poslankyne a páni poslanci spomenutý materiál, tento 

materiál nám predstaví pán riaditeľ úradu, Marián Viskupič. 

 

Marián Viskupič 

 

Pán predseda ďakujem za slovo. Takže, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

predmetným materiálom sa pripájame k iniciatívam, ktoré v súlade s ochranou zdravia 

a životného prostredia poukazujú na nebezpečné dopady používania herbicídov na báze 

glyfosátov. Odborné štúdie deklarujú, že spomínané chemické zlúčeniny obsiahnuté 

v prípravkoch na ničenie burín v nekontrolovanom množstve používania vážne ohrozujú 

zdravie človeka, ale samozrejme aj zvierat, rastlín. A vrátane teda vyvolávania karcinogénnych 

procesov v ľudskom organizme. Poviem bližšie trošku k samotnému materiálu. Má tri časti. 

Schvaľovaciu, odporúčaciu a ukladaciu. V schvaľovacej časti predkladáme zámer ochraňovať 

pozemky BSK, teda len pozemky, na ktoré má úrad dosah a vplyv, to znamená naše školy, 

naše zariadenia a teda, tieto spomínané látky budeme nahrádzať ekologickejšími formami. 

V odporúčacej časti oslovujeme obce, mestá BSK, aby tiež zvažovali použitie ekologickejších 

prípravkov, poťažne mechanických a uberali sa cestou znižovania používania herbicídov na 

báze glyfosátu. A napokon teda ukladacia časť je záväzkom riaditeľa Úradu BSK, aby inicioval 

žiadosti dotknutých právnických osôb, to znamená našich organizácií, aby teda vyššie 

spomínané škodlivé prípravky nahradili ekologickejšími. Je to kvapka v mori. Proste naše 

zariadenia nie sú nejak veľmi veľké, ale niekedy je z kvapiek potom veľká rieka. Na Slovensku 

zatiaľ sa glyfosát používa na tisíckach hektárov poľnohospodárskej pôdy, ale sú krajiny, je 

Česko, kde už vyslovene Ministerstvo zemědelství ochraňuje aj tieto veľké polia a bráni vlastne 

poľnohospodárom v používaní. Verme, že sme jedným z prvých, ktorí toto vlastne zavádzajú 

a verme, že z týchto pár kvapiek sa stane jedného dňa celá rieka a ochránime trošku prírodu. 

Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu a evidujem dve faktické poznámky na 

prednesený materiál. Prvá je pani vicežupanka Pätoprstá, po nej pán Pilinský. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ja ešte doplním pána riaditeľa. Glyfosát je medzinárodnou agentúrou pre výskum rakoviny 

zaradený ako karcinogén a osobne chcem veľmi poďakovať vedeniu tejto župy, ktorá je naozaj 

prvá župa na Slovensku, ktorá efektívne a úprimne realizuje tieto systémové opatrenia, takisto 

je to samozrejme aj pri chemických postrekoch komárov, ktoré sa už nerealizujú, už sú to 

biologické postreky, takisto tieto chemické postreky obsahovali cypermetrín, ktorý bol 

karcinogén a takisto sa toto prejavuje aj pri ochrane podzemných vôd, takže osobne chcem 

veľmi pekne poďakovať aktívnemu prístupu a systematickým opatreniam, systémovým 

opatreniam, ktoré župa robí. 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Pilinský. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Rovnako ďakujem za spracovanie tohto materiálu a možno k tej odporúčacej časti, 

kde sa teda odporúča, jednak pre obce, jednak pre organizácie, ktoré sú v správe nášej 

VÚCky, možno by sa hodilo, ak by sa spracovalo nejaké metodické usmernenie, ktoré by 

určovalo nejaký postup, pretože tieto výrobky sú v súvislosti aj s platnou legislatívou stále 

zaradené medzi tie, ktoré majú byť, alebo môžu byť používané pri ničení invazných rastlín, 

takže možno by bolo dobré spracovať nejaké metodické usmernenie, kde by boli uvedené 

alternatívy, ako nepoužívať túto látku, ktorá môže spôsobovať problémy, ale ako si tú krajinu 

udržať v takom stave, aby tie invázne rastliny, alebo proste nejaké luterálne spoločenstvá 

buriny nerástli tam, kde nemajú. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Na záver bude reagovať pán riaditeľ úradu. Ďalším v rozprave je prihlásený pán 

poslanec Káčer. 

 

Juraj Káčer 

 

Ďakujem pekne za slovo. Mňa veľmi teší táto aktivita Bratislavského samosprávneho kraja, je 

naozaj na čase začať si vážiť svoje životné prostredie. Čo ma, ale stále trošku mrzí je, že sme 

nepristúpili aj, napríklad k ekologickému posypávaniu, hlavne teda tých oblastí, ktoré sú 

v nejakých chránených pásmach, v blízkosti vodných zdrojov a podobne. Neviem, či viete, ale 

v Nižnom Hrabovci sa u nás ťaží hornina zeolit, ja som sa na to bol informovať, ako to tam 

funguje a podobne, tak 99 % vyťaženej produkcie sa vyvezie von. My na Slovensku proste 

máme unikátny posypový materiál, ktorý proste absolútne nie je škodlivý a 99 % tohto 

posypového materiálu, unikátneho, sa vyvezie do Rakúska, do Nemecka, do Švédska a my 

na Slovensku solíme poľskou soľou. To nie je akože výhrada k župe, to je celkovo stav na 

Slovensku, že to je také neuveriteľné. V tomto musím pochváliť samozrejme Dúbravku, ktorá 

začala túto horninu používať a veľmi sa nám to osvedčilo, rovnako Ružinov a rovnako Nové 

Mesto. Verím, že nás budú nasledovať ďalší. Ďakujem. A aj Záhorská, pardón. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. V rámci dobrej praxe určite sa radi dozvieme ako sa to dá obstarávať a či je to lepšie 

ako soľ. Čokoľvek dobré navrhnete, tak samozrejme, že budeme sa tým zaoberať. Udeľujem 

slovo s faktickou poznámkou pánovi poslancovi Pilinskému. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Neodpustím si poznámku, možno preto sa 99 % vyvezie von, lebo tam to dostanú 

aj zaplatené, hej? Kebyže to majú predávať na Slovensku, tak tá naša, takýto ten náš zvyk, že 

platíme po pol roku faktúry, alebo niekedy až po roku, možno preto sa celý zeolit vyváža do 

zahraničia. Ďakujem. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ak sa to dotýka spoločnosti, ktorej sme akcionárom, tak poprosíme samozrejme 

také informácie a dohliadneme nato, aby si BSK plnilo svoje záväzky v riadnych termínoch. 

Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Patoprstý. 

 

Martin Patoprstý 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. V princípe, už bolo povedané všetko, čo som 

chcel povedať ja, čo ma na jednu stranu teší, pretože presne tu je vidno snahu samosprávneho 

kraja o to, aby sme sa posúvali ďalej, pani vicežupanka Pätoprstá spomenula aj karcinogénne 

účinky glyfosátu, ktorý bol dokonca nedávno aj v Amerike dokázaný aj súdom a jedna 

nemenovaná spoločnosť, ktorá ho v plnej miere používa a dokonca musí teraz farmárovi platiť 

niekoľko miliónové odškodné, čiže už tu máme prvú lastovičku toho, že naozaj, žiaľ bohu, ten 

karcinogén nie je iba mýtus, ako sa hovorilo, ale reálne ho obsahuje. My sa zaraďujeme teda 

k moderným samosprávam a takisto sa prikláňam aj k tomu, čo povedal aj Juro Káčer ohľadne 

zeolitu, my s tým máme už v Ružinove skúsenosť, v Novom Meste ho používajú už niekoľko 

rokov. Naozaj je asi načase, aby sme sa pozreli aj na zimnú údržbu v samosprávnom kraji, 

pretože je to slovenský produkt, je to ekologicky nezávadný produkt a tá finančná náročnosť 

nie je taká veľká oproti bežnej soli, aby to samosprávny kraj si nemohol dovoliť. A takisto 

presne ako pri tých postrekoch to má tú pozitívnu svoju vlastnosť, že neznečisťuje to pôdu, 

neznečisťuje to podzemné vody a ešte ako bonus, čo nebolo povedané, tak zeolit zároveň 

slúži aj ako hnojivo, čiže zvyšky zeolitu, ktoré sa nestihnú vstrebať, sa môžu krásne efektívne 

pozametať do trávy, ku stromom úplne bezproblémovo a má to pozitívny účinok. Čiže, ešte 

raz, ďakujem za túto snahu a veľmi sa jej teším. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Vážení kolegovia, ja si dovoľujem pri tejto téme upozorniť na vec, ktorá ma dosť znepokojuje. 

Napriek tomu, že sme vyvolali isté viaceré iniciatívy vo vzťahu k Ministerstvu životného 

prostredia a dostali sme viaceré prísľuby, tak žiaľ, dodnes, do dnešného dňa nezačalo 

Ministerstvo životného prostredia konať vo veci plošného sieťového monitoringu pohybu 

znečistenia podzemných vôd z jestvujúcich nových aj starých enviromentálnych záťaží na 

území Bratislavy a dodnes nemá spracovaný model hydrauliky pohybu podzemných vôd 

a šírenia kontaminácie smerom na Žitný ostrov. Napriek tomu, že od roku 2004 je to ich 

povinnosť z hľadiska Európskej legislatívy. Ja už neviem, akým spôsobom môžeme 

ministerstvo na toto upozorňovať. Mám indície, alebo teda informácie, že z najvyšších miest 

išiel dole príkaz, aby sa niečomu takémuto začalo ministerstvo venovať a niekde na nejakých 

tých stredných častiach ministerstva sa to stopilo. Neviem si celkom vysvetliť, čo sa udialo, ale 

vás chcem upozorniť, že potrebujeme verejný tlak a toto vystúpenie je jedným z nich na 

ministerstvo, aby vec, ktorá je cirka dva až štyri milióny v tejto hodnote, ktorú odborná 

verejnosť odhaduje asi na túto sumu, aby sa našlo v rozpočte štátu a splnil sa tento záväzok 

Európskej legislatívy. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, týmto ju ukončujem a poprosím 

návrhovú komisiu o, prepáčte, zabúdam udeľovať slovo ľuďom z úradu, pán Viskupič, nech sa 

páči. 

 

Marián Viskupič 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, ešte vás oberiem o minútu – dve. Chcem 

reagovať samozrejme na veci, ktoré padli. Pánovi poslancovi Pilinskému. Áno, metodické 

usmernenie jednoznačne pôjde na naše organizácie, lebo keď niečo zakazujeme, musíme 

povedať teda aj ako ďalej, to je jasné, to spracovávame. Obciam môžeme poslať akoby nejaké 

odporúčanie, respektíve, proste informáciu nejakú. Nemôžeme metodicky usmerňovať obce, 

takúto právomoc nemáme. Možno len k tomu, skutočne za úrad, za naše organizácie 

neevidujem, že by sme platili niekomu nie na čas. To len pre istotu, aby neodišiel nejaký pán 

poslanec s takouto myšlienkou. Fakt robíme všetko pre to, svoje záväzky dodržiavame 

a platíme všetko načas. Pán poslanec Káčer. Som veľmi rád, že tu padla vlastne téma zeolitu, 

pretože to je jeden z ďalších krokov, kam sa budeme pozerať. Už to mám vo svojom zozname, 

o to lepšie, že vlastne je tu podpora aj z radov poslancov, takže len toľko, že príde deň, keď aj 

zeolit bude realitou. A to je asi v podstate všetko. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Sú tu ešte dve faktické, budú asi rýchle, predpokladám. Nech sa páči pán Pilinský, 

pán Káčer. 

 

Peter Pilinský 

 

Tá moja pripomienka v žiadnom prípade nebola smerovaná na samosprávy, tobôž na BSK. 

Samosprávy sú jedny z najlepších partnerov, jak pre súkromný sektor, to bol taký všeobecný 

povzdych k tej kultúre neplatenia faktúr. Takže tak, aby to bolo správne chápané. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Pán poslanec Káčer. 

 

Juraj Káčer 

 

Ja len toľko, že ďakujem pán riaditeľ, že sa tým zaoberáte a že teda som predbehol udalosti, 

ktoré aj tak nastanú. Ja som tiež bol v tom zeolite trošku skeptický, neveril som, že to bude 

fungovať a funguje to v Dúbravke perfektne. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Veľmi pekne ďakujem. Poprosím pána poslanca Machatu o návrh uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 16 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

štyria nehlasovali. Uznesenie bolo prijaté a ukončujem tým bod č. 12 programu a otváram bod 

č. 13. 

 

Bod č. 13 

 

Návrh zámeru ďalšieho rozvoja areálu Tanečného konzervatória Evy Jaczovej na Gorazdovej 

ulici 20 v Bratislave a schválenie prenájmu školského internátu pri Tanečnom konzervatóriu 

Evy Jaczovej ako prípadu hodného osobitného zreteľa. Máte pred sebou panie poslankyne, 

páni poslanci materiál, ktorý nám v úvodnom slove priblíži riaditeľ odboru školstva, mládeže 

a športu, pán Igor Urbančík. Nech sa páči, odovzdávam slovo. 

 

Igor Urbančík 

 

Pani poslankyne, páni poslanci, dovoľujeme si predložiť komplexný materiál týkajúci sa 

ďalšieho rozvoja areálu Tanečného konzervatória, ktoré ako jediná verejná škola na území 

kraja pripravuje tanečných umelcov. Ide o prvý materiál, ktorým chceme ukázať ako aj do 

budúcnosti by sme radi pristupovali k rozvoju areálu škôl, to znamená, že skladá sa 

z viacerých častí. Konkrétne v prípade areálu Tanečného konzervatória predkladáme návrh 

na uzavretie darovacej zmluvy za účelom vybudovania ďalšej tanečnej sály na Tanečnom 

konzervatóriu, vďaka záujmu pána Vladimíra Častku podporiť rozvoj tanečného umenia sumou 

200 000 eur. Ide v histórii župy o prvý takýto veľký dar, ktorý bude smerovať do rozvoja 

strednej školy a zároveň navrhujeme schváliť prípravu projektovej dokumentácie a následnú 

realizáciu rekonštrukcie podkrovia Tanečného konzervatória za účelom vybudovania internátu 

pre 10 – 14 ročných žiakov priamo v areáli školy, čím podstatne škole zjednodušíme 

starostlivosť o nich. Do tretice navrhujeme schválenie prenájmu existujúce internátu 

Tanečného konzervatória na Uprkovej ulici ako prípad hodný osobitného zreteľa za 

nasledovných podmienok: nájomné vo výške 570 000 eur pri dĺžke nájmu 25 rokov a splatné 

celé vopred, zachovanie súčasného účelového využitia budovy na školstvo a vzdelávanie, 

záväzok nájomcu investovať dva milióny eur do rekonštrukcie budovy v priebehu piatich rokov 

a záväzok nájomcu investovať ďalších 900 000 eur do udržiavania budovy, aby sa zachovala 

kvalita dosiahnutá rekonštrukciou a záväzok nájomcu odovzdať za symbolickú sumu jedno 

euro celkové technické zhodnotenie a vybavenie budovy na konci nájmu. V praxi verím, že sa 

nám podarí skvalitniť podmienky výučby a výchovy na Tanečnom konzervatóriu a zároveň 

získať spolu 3,47 milióna eur ako kombináciu príjmu a investícií do rozvoja majetku kraja. 

Návrh predkladáme s podpornými stanoviskami Rady školy pri Tanečnom konzervatóriu ako 

aj riaditeľky školy Tanečného konzervatória, ale akékoľvek otázky som pripravený 

zodpovedať. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujeme veľmi pekne za úvodné slovo a nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Nemáme nikoho prihláseného, ukončujem diskusiu, nech sa páči návrhová komisia má slovo. 

 

 



Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem pekne, hlasujeme teraz. 

 

Hlasovanie č. 17 

 

Ďakujem. ZA bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, zdržali sa traja, uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 14 

 

Pristúpime k ďalšiemu bodu programu a tým je bod č. 14, je to Návrh na vyhlásenie obchodnej 

verejnej súťaže na podávanie návrhu na uzavretie nájomnej zmluvy za účelom prenájmu 

majetku - nebytový priestor v katastri Petržalka. Nech sa páči, máte pred sebou pani 

poslankyne, páni poslanci materiál a poprosím o úvodné slovo pána Šaraya, vedúceho 

právneho oddelenia. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, máte pred sebou návrh na 

vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže, ide o nebytové priestory v areáli na Jankolovej ulici, je 

to budova v Petržalke, kde okrem iného sídli aj náš Útvar hlavného kontrolóra. V týchto 

priestoroch sa nachádza voľný nebytový priestor, ktorý v minulosti slúžil, alebo bol prenajatý 

na poskytovanie masérskych služieb. Je tu indikovaný záujem, na základe ktorého úrad 

spracoval tento materiál, záujemkyňa má záujem tento priestor využívať na službu kozmetiky. 

Materiál prešiel v komisiách s tým, že boli do materiálu zapracované pripomienky viacerých 

z vás. Snažili sme sa s tým, nazvem to, že trošku pohrať, aj technicky, aj právne, aby sme sa 

zas neurobili prípadne nejakú diskriminačnú podmienku v OVSke, ale je tam účel stanovený 

občianska vybavenosť, okrem prevádzkovania hazardných hier a služieb v rozpore s dobrými 

mravmi. To znamená, myslím si, že toto je v duchu toho, čo odznelo na tých komisiách s tým, 

že stále pripomínam, máme zadné dvierka, jednoducho výsledok OVSky sa znova dostane na 

toto zastupiteľstvo, ak by sa vám čokoľvek s tou súťažou, alebo s tým zamýšľaným záujemcom 

nepozdávalo, máme možnosť v podstate sa s tým vysporiadať. Takže je teraz tu priestor na 

využitie možnosti získať teda financie aj za tento priestor, ktorý je dlhodobejšie voľný. Takže 

vyhlasujeme OVSku, víťaz ešte bude predložený na opätovné schválenie. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pánovi Šarayovi a otváram teraz rozpravu. Keďže neevidujem žiadnu žiadosť 

o vystúpenie v rozprave, tak rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Panie poslankyne, páni poslanci, prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 18 

 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo tento návrh 41 hlasmi, nikto nebol proti, nik sa 

nezdržal, dvaja nehlasovali. Ukončujem týmto bod č. 14 a otváram bod č. 15. 

 

Bod č. 15 

 

Návrh na zrušenie prebytočnosti nehnuteľného majetku pozemkov a stavieb zapísaných na 

liste vlastníctva č. 4877 katastrálneho územia Záhorská Bystrica. Panie poslankyne, páni 

poslanci, tento materiál vám predstaví pán riaditeľ úradu, Marián Viskupič. Nech sa páči. 

 

Marián Viskupič 

 

Pán predseda, ďakujem za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, máme pred 

sebou ďalší materiál z radu takého, že príroda nie je ľahostajná súčasnému vedeniu 

Bratislavského samosprávneho kraja. Je to v podstate materiál, ktorý svojim spôsobom 

v istom zmysle nadväzuje aj na interpeláciu pána poslanca Šíbla, ktorý sa teda pýtal vlastne 

na ten areál, o ktorom teraz rozprávame, o bývalý areál, vojenský areál, kde teda boli muničné 

sklady. V jeho, ak teda vás zaujíma celá história, v odpovedi pánovi Šíblovi, celá história bola 

zhrnutá. O čo však ide, už dlhodobo ešte bývalé vedenie BSK sa teda zamýšľali, že čo s týmto 

pozemkom urobiť. Nám sa teda podarilo prísť, verím, že k zmysluplnému rozhodnutiu a to je 

to, že teda pozemky, tieto pozemky sťahujeme z prebytočnosti, tým pádom sa stanú našim 

riadnym majetkom, do ktorého starostlivosti môžeme investovať a tým princípom je, že 

odstránime oplotenie, nájdeme peniaze na zlikvidovanie tých stavieb, respektíve zbúraných 

stavieb, ktoré sú tam a tým pádom vlastne bezpečne sprístupnime celý tento areál občanom. 

Vlastne, zostáva v majetku župy a bude to vlastne akoby príspevok župy k Bratislavskému 

lesoparku. Bude tam voľný pohyb, či už cyklistov, turistov a myslím si, že toto je najlepšia 

ukážka, že si skutočne prírodu vážime. Možno ešte dobré je to, že ten pozemok sú v podstate 

ostatné plochy, ani nie les, paradoxne toto ten les chráni ešte viac, než keby to bol samotný 

les, takže župa dá tento pozemok k dispozícii občanom na voľný pohyb a takto sa budeme 

trošku o prírodu zasa kúsok viacej starať. Ďakujem pekne za slovo. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu, prvým prihláseným do rozpravy je pán poslanec Drotován. 

 

Michal Drotován 

 

Ďakujem. Ja by som chcel poďakovať za rýchle sprocesovanie tohto materiálu. Ja si pamätám, 

že sme pred asi dvomi, alebo tromi rokmi to riešili ako z občianskej iniciatívy, keď toto 

zastupiteľstvo, teda predošlé to schválilo ako prenájom konkrétnemu OZetku, vtedy sme 

vlastne vyvinuli aktivitu, aby sa to zrušilo a vtedajší župan Frešo nepodpísal to uznesenie a tým 

pádom sa otvorili dvere na riešenie iné a som veľmi rád, že to riešenie, ktoré sme my 

navrhovali, viacero občianskych združení, vráti to vlastne do lesa, sa teraz realizuje. Takže 

cítime veľmi silnú satisfakciu, že ten proces, ktorý už prešiel zastupiteľstvom, mal mať iný 

priebeh, sa zvrátil a stalo sa to, čo sme očakávali a pevne dúfali, takže ďakujem pekne. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem za slová uznania, dobre sa to počúva, je to uznanie pre mojich kolegov, ktorí 

okamžite konali a ja sa z toho teším. Odovzdávam slovo v rozprave pánovi poslancovi 

Krúpovi. 

 

Jozef Krúpa 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Ja by som chcel dať do pozornosti všeobecné 

veci, čo sa týkajú prebytočnosti majetku. Myslím si, že nie je správne, keď sa v roku 2010 

schválilo, čo som pozeral podľa toho uznesenia, deväť majetkov, ktoré boli vyhlásené ako 

prebytočný. Sme v roku 2018, všetky, neviem, či všetky, ako niektoré pokročili, ale určite si 

myslím, ten status prebytočnosti je, jeho výsledkom je akurát zanedbanie a dehonestácia tohto 

majetku Bratislavského samosprávneho kraja. Myslím si, že v prípade vyhlásenia 

prebytočnosti majetku, by sa mal naozaj ten majetok nejakým spôsobom zhodnotiť, to 

znamená predať. V prípade, že sa nedá v priebehu dvoch, troch rokov predať, si myslím, že 

by bolo správne vrátiť ho naspäť ako nie prebytočný majetok a začať sa oň starať. Pretože 

takto mne z toho vychádza jednoduchá vec, že teda nechávame niečo schátrať, aby to po x x 

x x x rokoch malo v podstate nulovú hodnotu. To znamená, v prípade, že niečo nie je 

ekonomicky obrátkové, tak si myslím, že tá župa, tak ako povedal pán riaditeľ, že nesmie byť 

ľahostajný majetok. Nemáme byť ľahostajní k veciam, ktoré majú reálnu hodnotu. A teraz 

budem úplne konkrétny. Súčasťou toho uznesenia v roku 2010 bolo aj vyhlásenie 

prebytočnosti majetku čo sa týka stredného odborného učilišťa v Záhorskej Bystrici. Sme 

osem rokov po, ja viem, že prebiehala verejná obchodná súťaž, záujemcovia neboli z dôvodu 

ceny, my osem rokov nechávame chátrať budovy, ktoré a mnohí z vás boli na obhliadke, videli, 

že sú v dobrom stave. Ja som presvedčený o tom, že v prípade, že uvedené veci sa 

nezrealizovali, treba sa o ne začať starať. To znamená vyňať ich z tohto prebytočného 

majetku, vrátiť ich do majetku župy a primerane sa o ne starať, aby nedochádzalo k ich 

chátraniu a aby sa naopak proste tá ich hodnota stále udržiavala, respektíve hľadať ich 

racionálne využitie. Ja sa budem samozrejme uchádzať v priebehu niekoľkých týždňov, 

respektíve mesiaca, dvoch, predložiť materiál, ktorý bude obdobne sa zaoberať práve 

stredným odborným učilišťom a jeho ďalším využitím, čo sa týka v Záhorskej Bystrici. Teraz 

jedna otázka k tomuto samotnému materiálu. Ja by som bol veľmi rád, ešte, že teda pochopil 

som z toho materiálu, otázka možno do pléna. Bol niekto si obzrieť ten areál? Poprosím, keď 

niekto áno, skúsme dať ruku, kto vie, kde to je? No, päť, možno šesť, ja sa uchádzam o to, 

aby župa zabezpečila exkurz záujemcov poslancov po všetkých majetkoch, ktoré boli 

vyhlásené za prebytočné, aby sme mali predstavu, ako vyzerá majetok, ktorý župa vyhlásila 

za prebytočný, rozumejúc, o ktorý sa vlastne, dáva ruky od neho a necháva ho na pospas. To 

je môj pohľad na to. Takže to by som bol veľmi rád, možno keby sa to dostalo, aby sa urobila 

normálne či už v rámci majetkovej, alebo inej komisie, naozaj obhliadka všetkých majetkov, 

ktoré boli vyhlásené za prebytočné, aby sme vedeli, čo prebytočné je a možno naozaj dať 

k tomu nejaký sumár vecí, či niekto by o to nemal, aj z hľadiska tak, ako bol tu podnet a takisto 

dochádza k využitiu vlastne týchto priestorov bývalých vojenských skladov. Ja by som sa chcel 

ešte jednu otázočku. V prípade otvorenia tohto areálu, je z hľadiska stavebného, zabezpečená 

taká situácia, aby nedošlo napríklad k nejakému úrazu? Ja neviem, v akom stave sú tie 

budovy? Aby sa naozaj nestalo to, že sa ten priestor otvorí a teraz rôzni ľudia tam začnú 

k tomu, ja sa iba pýtam, že či už je to naozaj v takom nejakom stave, čiže to je taká moja 

otázka. To znamená, že či je zabezpečená bezpečnosť pri otvorení tohto materiálu, ďalej 

uchádzam sa o to, aby urobila župa v priebehu týždňa, mesiaca vizitáciu všetkých objektov, 

ktoré sú v evidencii prebytočnosti a myslím si, že mal by sa prijať naozaj nejaký úzus, že keď 

sa do dvoch, troch rokov prebytočný majetok nezhodnotí, tak naozaj buď nech sa príjmu také 



rozhodnutia z hľadiska ceny, aby sa zhodnotil, alebo aby sa naspäť vrátil do majetku tak, aby 

sa Bratislavský samosprávny kraj správal zodpovedne k svojmu  majetku. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Evidujem dve faktické poznámky na vystúpenie pána poslanca Krúpu, ak by vám to 

nevadilo, udelím právo faktickej poznámky aj pánovi Šarayovi, ktorý by priamo reagoval na 

pána poslanca Krúpu a potom budeme ďalej pokračovať v rozprave, teda s faktickými. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem. To je len po tej technickej, formálno-právnej stránke a trošku aj takej tej historickej 

pamäte. Objekty sa vyhlasujú za prebytočné vtedy, ak padne návrh, alebo keď vieme na úrade, 

respektíve uchádzame sa o tú podporu poslancov, že ten objekt v danom čase nevieme reálne 

využiť. Pri každom z tých jedných objektov, ktoré sa v tom 2010 roku vyhlasovali, bola 

siahodlhá diskusia, či máme pre ne využitie, či už v tom rezorte, v ktorom pôvodne boli, či už 

to bola škola, alebo nejaké iné zariadenie, alebo nie. Tu sa dospelo k záveru, že tieto objekty 

jednoducho nevieme využiť, boli vyhlásené za prebytočné. Ako podmienka, formálno-právna 

na to, aby sme vôbec ich mohli vyhlasovať súťaž na predaj. Pretože, keď chcete objekt predať, 

musíte ho vyhlásiť za prebytočný, lebo inak sme zo zákona povinný zachovať jeho účelové 

určenie, na ktoré sme ho dostali. Takže toto bola tá technická stránka. To, že ho vyhlásim za 

prebytočný, my samozrejme, neznamená zánik mojej povinnosti starať sa, ten mám stále o to, 

toto je len formálna stránka na to, aby sme mohli vyhlásiť súťaž a snažiť sa získať financie za 

odpredaj tohto majetku. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ja budem konkrétne, ešte pán poslanec Krúpa, určite sa hneď teraz po voľbách na objekt 

v Záhorskej Bystrici ideme pozerať. Srdce, rozum mi hovoria, že poďme možno časť z neho 

predať, za utržené peniaze, ktoré by mali byť určite nad trhovou cenou preto, lebo pre niekoho 

to môže byť zaujímavé z nejakých dôvodov. Utržené peniaze poďme investovať do zvyšku 

areálu a urobme tam niečo, čo bude prospechom pre čo najviac ľudí. Myslím, že v tomto sa 

úplne zhodneme a župan bude prvý, ktorý teda pôjde za starostom Záhorskej Bystrice a ideme 

to robiť spolu, ak teda súhlasíte s takýmto postupom. A teraz odovzdávam s faktickými, 

neviem ako sa poslancovi Bajanovi podarilo predbehnúť ostatných, ale je na prvom mieste, 

takže nech sa páči. 

 

Vladimír Bajan 

 

Ďakujem pekne pán predseda. Tento problém nie je osemročný, aspoň pätnásťročný ak si ja 

dobre pamätám, takže tento problém je dlhodobý. Možno pre budúcnosť by bolo dobré, ak sa 

pozriem na tie prebytočné majetky, prejsť si ich s príslušným štatutárom obce, kde sa ten 

majetok nachádza. Nie je tu zmienka o tom. Možno by sme predišli k rôznym diskusiám, keby 

sme mali poznámku, že to bolo prebehnuté so starostami, prešla nejaká výmena, tie 

stanoviská možno z minulých rokov už nebudú aktuálne, ale len kvôli kľudu v domácnosti by 

som to tak odporučil, že by sme tak urobili a bude možno menej tých diskusií. Faktom je, že 

tento areál treba okamžite s ním niečo robiť. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším s faktickou je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ja veľmi krátko. Je to veľmi dobrá pripomienka. Ja len chcem pripomenúť, že medzi predajom 

a nájmom je vždycky ten rozdiel, keď si spomeniete predaje, ktoré sme urobili a dospeli sme 

k tomu, že napríklad na území Petržalky sa to presunulo na štát zo župy a teraz máme 

problémy s tým, že štát zamieňa tieto objekty so súkromnými, teda záujemcami, je to veľmi 

vážny problém, ja by som sa naozaj prihovárala o tom, aby sme robili tie prenájmy, dobrým 

dôvodom je, už projekty, ktoré boli veľmi dobre realizované, to je Nová Cvernovka, alebo Stará 

jedáleň, kde sme poskytli prenájom, zhodnocuje sa nám tento majetok a zároveň sme ostali 

majiteľmi týchto objektov, čiže vždycky budem uprednostňovať prenájom, ktorý prinesie župe 

nejaký efekt, či už na majetku, ale aj na kvalite toho územia, ktorý bude osožný pre verejnosť. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším s faktickou poznámkou je pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 

 

Ja neviem, či mám to isté uznesenie čo vy, lebo k čomu teraz vedieme diskusiu, lebo ja mám 

len uznesenie ruší sa uznesenie 34/2010 a dosť. A to využite, aké bude a čo sa bude 

oplocovať, aké budú budovy, nie je v tomto bode. Ja by som chcel, aby sme sa vrátili k tomuto 

bodu, či zrušíme uznesenie o prebytočnosti, alebo nezrušíme. 

 

Juraj Droba 

 

Na záver bude reagovať riaditeľ úradu, pán Viskupič. Medzitým odovzdávam slovo faktickou 

poznámkou pánovi Greksovi. 

 

Marian Greksa 

 

Ďakujem za slovo. Ja by som chcel poprosiť všetkých prítomných, ja mám taký pocit, čo sa 

momentálne bavíme, ste si všetko mohli zistiť na kluboch, alebo na komisiách a veľa otázok 

a veľa času sme si tým mohli ušetriť. Možno mám iba obavy z toho, čo som zažíval štyri roky 

na mestskom zastupiteľstve, kde sa zbytočne táralo hodiny a hodiny, preto by som chcel 

poprosiť všetkých kolegov, keď majú nejaké otázky, nech si to skúsia najprv vydiskutovať ešte 

pred zastupiteľstvom, niekde u kompetentných a potom možno budeme mať kratšie 

zastupiteľstvá, aj keď toto trvá doteraz veľmi fajn. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšia faktická poznámka, pán poslanec Káčer. 

 

Juraj Káčer 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja si myslím, že s týmto bodom ako takým nikto nemá problém a je 

úplne legitímne, či sa ľudia pýtajú, ako napríklad ja sa pýtam, čo bude s tými budovami, pretože 

tento pozemok dobre poznám, tento pozemok sa chcel v minulom volebnom období na župe 



predať, nebudem menovať komu, mne sa podarilo tento predaj zastaviť. Mne na tom dosť 

záleží, som rád, že sa to nepredalo a že nám ostali mestské lesy, že ich stále vlastníme, vôbec 

nemám problém s tým, aby sa to napríklad dalo do správy Mestských lesov Bratislava, lebo 

neviem čo s tým župa chce robiť, len upozorňujem, že tie muničné sklady sú napoly rozbité 

a keď dáme dole plot, tak sme automaticky zodpovední. To je jediná otázka, ktorá podľa mňa 

sa pýtal aj Jožo (Krúpa) a podobne a na tú sme stále odpoveď nedostali. Či si to 

uvedomujeme, že dať dole plot, znamená byť zodpovední, že ak tam niekoho zahluší tá 

stavba, tak máme problém. To je celé. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Reagovať bude na to pán riaditeľ úradu, predtým však ešte v rozprave je prihlásený 

pán poslanec Šíbl. 

 

Jaromír Šíbl 

 

Ja sa chcem poďakovať vedeniu za rýchlu reakciu a za toto uznesenie a so veľmi rád, že to 

Memorandum o ochrane lesov na území BSK, ktoré sme nedávno schválili, sa dostáva aj 

takýmito drobnými krokmi do života a chcem len veriť, že toto nebude posledný krok, ale že 

budú nasledovať aj ďalšie na naplnenie cieľov tohto Memoranda o ochrane lesov. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nech sa páči, pán riaditeľ úradu Viskupič. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Najprv všeobecne, áno, samozrejme, exkurzie do 

prebytočného majetku v podstate prebiehajú, myslím, že každý z pánov poslancov, kto chcel 

napríklad aj elektrovod vidieť tam bol, robili sme asi tri až štyri exkurzie za ten rok. Toto isté 

samozrejme okamžite ponúkame komukoľvek na ktorýkoľvek objekt, zabezpečíme, žiadny 

problém. Pán Kubiš je šéf našej správy majetku, na požiadanie kedykoľvek pre akúkoľvek 

veľkú skupinu. To je tak všeobecne. Plus ešte ďalšie všeobecné, veď aj tento pozemok bol 

presne z toho zoznamu prebytočného majetku, ktorý tu spomínate. Úrad proste postupne veci 

rieši, áno, vidíte to, bolo to z roku 2010, nedá sa všetko vyriešiť v priebehu roka, ale týmto, 

keď sa schváli uznesenie si môžeme odškrtnúť jednu vec, ktorá bude vyriešená, áno ešte nás 

čaká veľa krokov, poviem ďalej, ale jedna z tých prebytočných vecí bude vyriešená a budeme 

sa o ňu starať určite lepšie ako doteraz. Teraz k otázke pána poslanca Káčera, áno, 

samozrejme, vieme v akom stave sú tie objekty, ja som to aj spomínal, že my ich musíme za 

A zbúrať, zasanovať, po B takisto následne teda potom zlikvidovať plot, ale teda najprv 

budovy, potom plot, potom sprístupnenie pre verejnosť, čiže toto si všetko uvedomujeme, má 

to svoje následnosti a toto uznesenie, čo dneska schvaľujeme je prvý krok ku ďalším krokom, 

ktoré budú nasledovať. Verím, že som zodpovedal všetky otázky, ktoré. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Pán Šaray mi tu ešte napovedá, že najprv bude demolícia a až potom bude búranie 

plota. Takže toľko asi a tým pádom už nie je nikto ďalší prihlásený do rozpravy, dovoľte, aby 

som ju týmto ukončil a odovzdal slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

 

 



Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom, čiže rušíme to uznesenie z roku 2010. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte teraz, aby som vás vyzval na prezentáciu a hlasovanie k tomuto bodu 

programu. 

 

Hlasovanie č. 19 

 

Konštatujem, že ZA návrh uznesenia k bodu č. 15 hlasovalo 38 poslancov, nikto nebol proti, 

nikto sa nezdržal, traja poslanci nehlasovali, uznesenie bolo prijaté, ukončujem 

bod č. 15 programu a otváram bod č. 16. 

 

Bod č. 16 

 

Návrh na schválenie Transformačného plánu Domova sociálnych služieb a zariadenia 

podporovaného bývania MEREMA. Máte pred sebou predmetný materiál a o úvodné slovo 

poprosím pani Lukáčovú, riaditeľku odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, 

nech sa páči. Ako bonus budeme mať aj pani Šopovú? Dobre. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. K tomuto materiálu možno viacej má pani riaditeľka Šopová, ja poviem 

k obidvom všeobecný úvod. Transformačný plán je neoddeliteľnou súčasťou možností 

a pravidiel podania nenávratného finančného príspevku, o ktorý sa ideme uchádzať o úplnú, 

naozaj úplnú deinštitucionalizáciu zariadenia MEREMA, takže preto aj musí byť skôr 

schválený ako samotný projekt. O tých detailoch by som poprosila, ak môžem pán predseda, 

požiadať pani riaditeľku Šopovú. 

 

Michaela Šopová 

 

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Predkladaný Transformačný plán bol schválený v roku 2016 zo 

dňa 26. 06. 2016 na Zastupiteľstve Bratislavského samosprávneho kraja. Tento 

Transformačný plán, ktorý vám teraz predkladáme je aktualizovaný, ale nie ako dodatok, ale 

ako nový aktualizovaný Transformačný plán. Tento Transformačný plán predovšetkým 

spracovalo zariadenie a zamestnanci zariadenia sociálnych služieb Domova sociálnych 

služieb a zariadenia podporovaného bývania v MEREME a to v spolupráci so zamestnancami 

odboru stratégie a takisto so zamestnancami odboru sociálnych vecí. Čo sa týka aj 

transformácie, ide o prechod poskytovania sociálnych služieb s inštitucionálnej starostlivosti, 

niektorí z vás ste aj boli pozrieť na tieto objekty a s tým, že budeme meniť poskytovanie tejto 

sociálnej služby na služby poskytované v komunite. Tento Transformačný plán obsahuje 

spôsob, akým spôsobom docielime túto zmenu, samozrejme tú podporu, ktorú budeme dávať 

rovnako zamestnancom ako aj prijímateľom sociálnych služieb, ich rodinným príslušníkom 

a danej komunite. Čo sa týka samotného zariadenia, tak zariadenie sa nachádza v dvoch 

budovách. Jedna budova sa nachádza v Modre Harmónii a druhá v Modre Kráľová. Budovu, 

ktorú máme v Modre Harmónii, taký trojposchodový starý objekt, ktorý by sme opustili a klienti, 

ktorí v tomto objekte dnes bývajú, budú bývať v budúcnosti vo vybudovaných malokapacitných 

zariadeniach. Tie zariadenia sú dva typy. Jedno je domácnosti po šesť prijímateľov v dvoch 



domácnostiach, budú to takzvané dvojdomy. Budú to vybudované tieto dvojdomy budú na 

pozemkoch, ktoré Bratislavský samosprávny kraj práve na základe schváleného 

Transformačného plánu kúpil v Častej a v Dubovej a takisto máme dva byty pre ľudí, ktorí sú 

schopní bývať samostatne s podporou a to v zariadení podporovaného bývania a tieto dva 

byty sme zakúpili v Pezinku. Iba zdôrazňujem, že toto bolo súčasťou predchádzajúceho 

Transformačného plánu a tieto kroky boli vykonané na základe schváleného Transformačného 

plánu. Čo sa týka objektu, ktorý vlastní Bratislavský samosprávny kraj v časti Modrá Kráľová, 

tak tento objekt zrekonštruujeme a v tomto objekte budú taktiež vybudované dve domácnosti 

po šiestich prijímateľoch sociálnych služieb. Bude tam vybudovaná administratívna časť a také 

prevádzkové zázemie, bude tam napríklad kuchyňa, v ktorej sa bude variť pre jednotlivé 

domácnosti a podobne. Čo sa týka Transformačného plánu, pokiaľ niekto by ste mali bližší 

záujem sa informovať, tak sú tam podrobne napríklad aj opísané identifikované rizikové oblasti, 

nakoľko si uvedomujeme, že toto je dlhodobý proces, pôjde o proces, ktorý bude trvať niekoľko 

rokov, to znamená samozrejme, to sa neudeje v priebehu jedného roka, ale v priebehu 

nasledujúcich rokov a my budeme ako Bratislavský samosprávny kraj, zamestnanci plne 

súčinní pracovníkom tohto zariadenia a prijímateľom, nakoľko si uvedomujeme, že je to 

dlhodobý a náročný proces tohto prechodu do nového typu fungovania sociálnych služieb. 

Poprosila by som aj o podporu tohto materiálu. Ďakujem. Ja by som ešte zdôraznila, že ide 

o investíciu vo výške štyri a pol milióna eur, ktoré máme možnosť žiadať práve v rámci 

Integrovaného regionálneho operačného programu na roky 2014 – 2020 a Bratislavský 

samosprávny kraj tam má 5 % spolufinancovanie, takže zvyšok finančných prostriedkov máme 

práve možnosť získať z tohto operačného programu, ak by sa nám teda podarilo dosiahnuť 

tento cieľ. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem za uvedenie materiálu. Otváram rozpravu. Prvý sa prihlásil do rozpravy pán poslanec 

Pátek s faktickou na prednesenie materiálu, nasleduje v rozprave pán vicežupan Krippel. 

 

Juraj Pátek 

 

Ďakujem pekne. Ja mám faktickú otázku na pani Lukáčovú. Ak by sa zmenila textácia tohto 

Transformačného plánu, mierne upravila, má to vplyv na možnosť čerpania štyri a pol milióna 

z európskych fondov? 

 

Barbora Lukáčová 

 

No, práve to, že my sme predchádzajúci Transformačný plán nevedeli preukázať, že 

deinštitucionalizujeme celé zariadenie, tak by sme neboli úspešní. Preto prišla naša iniciatíva, 

ako keby fonďákov a stratégov, kde sme opätovne otvorili diskusiu spolu s príslušným 

odborom sociálnych vecí ako aj so zariadením, kde sme sa museli zamyslieť nad kompletnou 

deinštitucionalizáciou, čiže nehrá úplne rolu, koľko finančných prostriedkov a na aké aktivity 

budeme čerpať z IROPu, lebo na IROP čerpáme to, čo vám prezentovala pani riaditeľka, iba 

Kráľová a dva dvojdomy, my musíme preukázať ako sa vysporiadame so všetkými 

51 momentálne klientami, ktorí sú registrovaní v príslušnom zariadení. Čiže naopak, z našej 

iniciatívy sa doplnilo aj 7 klientov, asi na ktorých narážate. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prihláste sa prosím vás pán poslanec s faktickou, ďakujem. 

 



Juraj Pátek 

 

Ďakujem pekne. Presne na to narážam, že totižto zúčastnil som sa toho výjazdového 

zasadnutia komisie, čo sme tam boli a dosť dobre to prostredie aj poznám, aj poznám to 

pozadie okolo toho, ako to bolo schvaľované v minulosti. Jednoduchá otázočka, keby sa 

doplnil tento text, ktorý tu je, o text, ktorý navrhujeme ako sociálna komisia, či to má vplyv, či 

by povedzme, že nám nemuseli uhradiť tých štyri a pol milióna. Ešte raz, možno, že. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Pán poslanec, ja nepoznám ten text, čo navrhuje sociálna komisia. 

 

Juraj Pátek 

 

Nenavrhujeme zatiaľ nič, len sme sa tam bavili o istej zmene v súvislosti s tými siedmimi, 

možno pán Buzáš to bude reprodukovať trošku ináč. Len ja budem určite hlasovať za tento 

materiál, aby som na začiatku povedal, ale veľmi by ma potešilo, ak by o tých sedem ľudí, ktorí 

zostanú, bolo postarané. Nie, že dáme do náhradného sociálneho, že či máme ešte nejaké 

riešenie, alebo či bude to riešené, proste nejakým takým, ako by som to nazval, kultúrnejším 

spôsobom, asi toľko. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším v rozprave, respektíve s faktickou poznámkou ešte na prezentovaný materiál 

je pán poslanec Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja Ti ďakujem Juraj Pátek, že otváraš túto tému, lebo posledné dni 

boli nejaké otázky a samozrejme sú legitímne, na druhej strane treba povedať, že sa zatiaľ nič 

nepredložilo, nijaká zmena, takže to nejako nepredbiehajme. Komisia zdravotníctva 

a sociálnych vecí prerokovala tento materiál a schválila ho tak, ako bol predložený. Je to 

projekt, na ktorom sa pracovalo štyri roky, bez ohľadu na politické a úradnícke zloženie župy. 

Je nezávislý a myslím si, že veľmi dobrý, tak poprosím aj o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje ďalší, pán vicežupan Krippel. 

 

Mikuláš Krippel 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcel tiež poprosiť o podporu tohto materiálu, tento 

materiál, keď v podstate, taká pointa je, že je hlavne o tých 44 si myslím, prijímateľoch, lebo 

tie štyri nehnuteľnosti, alebo objekty, ktoré sú tam vymenované, tak majú teda kapacitu 44. 

Treba si uvedomiť naozaj to, že do konca novembra je termín na schválenie nenávratného 

finančného príspevku a že Bratislavský samosprávny kraj tam má spoluúčasť 226 000 

a z externých zdrojov je štyri milióny tristoosemtisíc euro, čo je teda obrovský peniaz, ktorý 

môže Bratislavský samosprávny kraj dostať. Druhá vec je samotná tá myšlienka 

deinštitucionalizácie ako povedala už pani riaditeľka Šopová, tak je to o tom, aby sa prijímatelia 

sociálnej služby, z nejakej veľkej inštitúcie, aby sa premiestnili, v prípade MEREMY to síce nie 

je až také veľkokapacitné zariadenie, napriek tomu v jednom je okolo 30 klientov, v druhom 



20, tak aby išli do zariadení rodinného typu. V podstate, aby sa vrátili do prirodzeného 

prostredia. Maximálne to je šesť prijímateľov na jednu bytovú jednotku, maximálne na objekt 

dvanásť prijímateľov. Táto deinštitucionalizácia umožní tým klientom v podstate mať vyššiu 

mieru súkromia, vyššiu mieru samostatnosti, sebarozhodovania a nejakého takého, takej 

lepšej integrácie do spoločnosti a do normálneho života. Samozrejme tí klienti potrebujú 

podporu, ale sú v týchto zariadeniach, je to celoeurópsky trend a v podstate my môžeme byť, 

ja si myslím, že je veľmi správne, že Bratislavský samosprávny kraj je jeden z prvých na 

Slovensku, ktorý práve takéto niečo zavádza, lebo toto, čo je už trend vo vyspelej Európe, tak 

na Slovensku to nie je realita, väčšina tých ľudí sú vo veľkých zariadeniach, ale cieľ je práve 

týchto ľudí aj to ukazujú teda výsledky, ja nie som sociálny pracovník, ale verím tým štúdiám, 

že jednoducho týmto ľuďom je v týchto zariadeniach malých, rodinného typu, lepšie. Toľko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším v rozprave je prihlásený pán poslanec Machata. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. No, tri veci. Ja som veľmi rád, že my na sociálnej komisii chodíme po našich 

zariadeniach sociálnych služieb, lebo sa ukazuje, že sedieť na komisii a vidieť to v teréne je 

vždy trochu niečo iné. Boli sme v MEREME, videli sme to, videli sme tam klientov, ktorí neviem 

si predstaviť, že by žili v bytoch, akokoľvek dobré by tie byty boli, ale dobre, nechcem to tu 

rozpitvávať teraz. Druhá vec čo chcem povedať, že budem hlasovať za tento návrh, pretože 

som to povedal verejne, pred riaditeľom a pred zamestnancami, požiadali ma o podporu 

a chlap musí svoje slovo dodržať, lebo, keď ho nedodrží, tak už mu nezostane fakt nič, ale 

tretia vec, ja budem celou váhou nejakej autority, ktorú mám v tej sociálnej oblasti na 

Slovensku, sa zasadzovať o to, aby sa každému jednému z tých klientov, ktorí sú tam teraz, 

zlepšili životné podmienky, pretože deinštitucionalizácia nie je o tom, že presunieme ľudí 

z väčšieho zariadenia do menšieho, ale prioritne o tom, že každému jednému z tých klientov 

sa zlepší situácia, v ktorej sa nachádza, zlepší sa mu štandard, zlepší sa mu každodenné 

prežívanie. Mohol by som o tom veľa hovoriť, ale toto je zhruba to, čo som chcel. Ďakujem. 

Takže návrh podporím, ale naozaj budem trvať na tom, aby sa to dosledovalo za tie štyri roky, 

ktoré tu ešte budeme. 

 

Juraj Droba 

 

Pán poslanec, ďakujem. Myslím si, že to, čo ste povedali, pod to sa podpíše každý jeden z nás, 

ktorý sme v miestnosti, myslím si, že jediný diskomfort je ten, že sa budú musieť sťahovať. 

Všetky ostatné správy sú dobré a tých štyri a pol milióna európskych peňazí zabezpečí, že títo 

ľudia budú mať vysoko vysoko lepší štandard bývania aj starostlivosti ako mali doteraz. Ďalším 

v rozprave je pani poslankyňa Aufrichtová. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ja som veľmi rada, že otázka deinštitucionalizácie ma stihla takto na župe, lebo v roku 2012 

som pracovala pre Ministerstvo sociálnych vecí na národnom projekte deinštitucionalizácie, 

táto vec je záležitosť záväzku Slovenska voči Európskej únii. My sme v podstate povinní ju 

splniť. Dosť sa to odsúva ako väčšina záväzkov smerom k Európskej únii, ale chcem povedať, 

že v tom roku 2012 ten projekt pádom Radičovej vlády sa tesne pred podpísaním zmlúv 

ukončil, naša pozícia bola, ako architektov, nastaviť tie podmienky pre budovanie tých nových 

zariadení, alebo teda tých deinštitucionalizovaných buniek tak, aby spĺňali podmienky design 



for all, aby spĺňali podmienky, alebo nároky pre využívanie týchto objektov pre všetkých, to 

znamená aj sociálne, alebo teda zdravotne postihnuté osoby. Som veľmi rada, ešte 

najpodstatnejšie asi na deinštitucionalizácii je povedať, že ten Transformačný plán musí mať 

ten cieľ v absolútnom zrušení toho pôvodného zariadenia a to je pre Slovensko najväčším 

problémom, preto ani obce nevedia do tej deinštitucionalizácie ísť, lebo rozpustiť zariadenie, 

ktoré predsa len centrálne má určité výhody, možno ekonomické, do množstva teda malých, 

tam sú podmienky, že tie domčeky nemôžu byť napríklad bližšie pri sebe ako je nejaká 

stanovená vzdialenosť, tak toto je problém, takže som veľmi rada, že aspoň pilotný projekt sa 

na župe začína. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou v rozprave je pani poslankyňa Poláchová. 

 

Lívia Poláchová 

 

Ďakujem za slovo. Ako už bolo už spomenuté, tak tento týždeň sme ôsmi poslanci komisie 

sociálnych vecí a zdravotníctva navštívili zariadenie v Modre MEREMA a radšej jedenkrát 

vidieť ako stokrát počuť. Predložený materiál by som rada podporila, veľmi však sa pritom 

spolieham na prísľub pána Viskupiča a pána Krippela, ktorí sľúbili, že sa budú podrobne 

a zodpovedne zaoberať problémami, ktoré zostali a pretrvávajú v zariadení v súvislosti 

s transformáciou. Verím, že kým sa reálne budú sťahovať prijímatelia sociálnych služieb do 

nových priestorov, tak sa všetky problémy vyriešia. Ja mám stále pred očami tých ľudí, 

o ktorých sa tu rozprávame, o tých prijímateľov sociálnych služieb a naozaj by nám malo ísť 

o to, aby sa im skvalitnil život. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Buzáš. 

 

Peter Buzáš 

 

Ďakujem pán predseda za slovo. Hovorí sa, že raz vidieť je oveľa lepšie, ako niekoľkokrát 

počuť. Mal som tú možnosť s kolegami to zariadenie navštíviť a pri konfrontácii s tým 

Transformačným plánom, mám tam niekoľko otáznikov. Podľa mňa nedoriešených problémov 

a tiež by som veľmi rád podporil ten projekt, pretože štyri a pol milióna eur nie je malá čiastka, 

ale aj ten ľudský život akokoľvek postihnutý a mimo výslnia verejnosti má cenu, ktorá sa nedá 

vyčísliť. Ak budem mať istotu, že tí ľudia skutočne budú mať lepšie podmienky, každý jeden, 

tak ten projekt podporím. Ja by som bol veľmi rád, keby som tu vedel dostať taký prísľub. Že 

teda tí, ktorí v tých bytoch nebudú vedieť existovať, otázka je, kto to posúdi, či tam vedia 

existovať, alebo nevedia existovať, podľa mňa takmer všetci z tých poberateľov tejto služby 

potrebujú asistenta. A neviem, či v tom byte to bude umožnené, oni celý život strávili prevažnú 

väčšinu svojho života v tej prírode, v tom okolí. Neviem, či si budú vedieť zvyknúť, či sa budú 

vedieť adaptovať na tie byty. Majú tam tie relaxačné miestnosti, kde môžu meditovať 

s psychoterapeutom, majú tam možnosť nejakého toho umeleckého vyžitia, hrajú tam, 

pokúšajú sa na nástroje, s ľuďmi, ktorí sa im venujú hrajú divadlo, keramickú dielňu, drotársku 

dielňu, neviem si predstaviť, že toto všetko bude možné v tých malých šesťmiestnych bunkách. 

Neviem si predstaviť, ako ich, ak by sme sa rozhodli ich prepravovať. Majú tam nejaké priestory 

rehabilitácie, lebo väčšina z nich má aj nejaký telesný hendikep. Toto sú otázky, ktoré mi 

ostávajú, na ktoré by som rád našiel odpoveď. A tiež by som bol rád, keby sme sa mohli 

dozvedieť, čo sa s tým zariadením v Modre potom stane. Už také tie šumy sme počuli, že je 



tam bol prejavený záujem o tú nehnuteľnosť a o tie príslušné pozemky k tomu. Asi som sa 

toho už spýtal teda dosť. Ale ťažisko bolo v tom nejakom prísľube, ktorý by tu odznel. Mne 

osobne teda bude stačiť, pokiaľ sa nedá navrhnúť doplnenie uznesenia. Ďakujem za 

pozornosť. 

 

Juraj Droba 

 

Ja poprosím moje kolegyne, aby si značili všetky otázky a na záver ich odpovedali. Teraz 

udeľujem slovo v rozprave pánovi poslancovi Dvoranovi. 

 

Dušan Dvoran 

 

Strávil som tam predvčerom, lebo kedy sme tam boli, asi tri hodiny. Musíme si najprv hovoriť 

o jakom zariadení hovoríme. Je to zariadenie, kde sú mentálne a fyzicky a ťažko mentálne 

a fyzicky umiestnené osoby. Pre mňa ešte aj v noci bolo deprimujúce, keď som videl tých 

postihnutých a mám dosť žalúdok a ťažko sa mi to vždy prežíva, aj keď som v Plaveckom 

Podhradí. Takže, aby sme vedeli o akú skupinu ide. Transformácia za štyri a pol milióna bude 

spočívať asi v tom, že namiesto 51 sa zníži počet, ktorých tam môže byť, na 44 a musí sa 

rozhodnúť 7, ktorých rozhodiť pre rôznych domovov, Stupava a čo ja viem kde, aby sme vedeli, 

čo je, potom musíme si povedať, ako to vyzerá. Modra Kráľová ide na rekonštrukciu, je to 

v peknom prostredí, to, čo sa pripravuje v Dubovej, nádherné niečo, kde vyjdú títo ľudia a budú 

v krásnej prírode, vzadu vinohrad, to isté platí v Častej. Lenže nie som príliš s tým nadšený, 

že v Pezinku sú dva byty, na kruhovom objazde, vyjdú, upozorňujem, nesvojprávni občania, 

oni nie sú svojprávni, vyjdú a prvé kroky končia na ceste II. triedy. To by chcelo a to je to, čo 

sme aj hovorili, skúsiť zmeniť tie dva byty v Pezinku, niekde na to, čo sa v rámci transformácie 

pripravuje v Častej a v Dubovej. Inak obdivujem tých pracovníkov, čo tam robia a tých 

ošetrovateľov, je to naozaj ťažká práca. Ale, aby sme nezabrzdili tých štyri a pol milióna, ja 

pevne verím, že tie dva byty v Pezinku dokážeme otočiť za to, ako sa pripravuje v Dubovej 

a v Častej a budem hlasovať taktiež za tú transformáciu tak, ako sme sa s pánom Buzášom 

dohodli, keď sme boli na výjazdovom zasadnutí. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím, aby reagovali kolegyne Šopová a Lukáčová. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Napriek tomu, že ja mám až ten ďalší materiál, ktorý naozaj je výsekom segmentu toho, o čom 

tu rozprávame, tak ho neviem spraviť bez tohto materiálu. To je to, čo som povedala vo svojom 

úvodnom slove. Viete, ja som sa za tých päť rokov, lebo my sa tým nezaoberáme, štyri, ale 

päť rokov, naučila jedno a myslím, že to pani poslankyňa Aufrichtová upne a pomenovala, že 

my stále ich chcem mať zatvorených tých klientov, my stále ich chceme dostať mimo komunity, 

my stále rozprávame o peknom prostredí niekde vo vinohradoch, mimo ostatnej civilizácie. No 

na toto nikdy peniaze nedostaneme. Peniaze dostaneme na to, keď tých klientov, nie, že my 

im spravíme dielničky, tam pekne v Modre v Harmónii, ale keď im zabezpečíme dielne 

v kultúrnom dome v Dubovej a budú sa zúčastňovať s ostatnými obyvateľmi. Pretože tieto 

peniaze sú na nie len deinštitucionalizáciu v podobe, že z nejakého veľkého zariadenia ich 

dáme do menšieho, to je presne nedostačujúce, čo hovoril Marek (Machata), ale, že ich 

začleníme do komunity. Títo ľudia nie 40 rokov, títo ľudia 60 rokov sú diskriminovaní. Sa 

nachádzajú mimo komunity. To, že to bude samozrejme finančne náročnejšie, preto to 

podporuje Európska únia. Ona podporuje nie len tú infraštruktúru, ale môžeme potom získať 



peniaze aj z operačného programu ľudské zdroje na prevádzku, na ľudský kapitál, na zvýšenie 

zamestnanosti, lebo naozaj to bude finančne náročné, o čom niet pochýb a každá tá Feasibility 

study vám to dokáže. Ale prosím, nerozprávajme o tom, ako im je výborne v Harmónii, pretože 

sú mimo Modry. Rozprávajme o tom, ako tých a samozrejme nemiešajme naozaj tie ťažké 

stavy, ktoré naozaj veľmi korektne popísal pán Dvoran a tie zostávajú v Kráľovej, pretože my 

rekonštruujeme aj Kráľovú, práve pre tie najťažšie stavy. Tie, ktoré naozaj a nemiešajme to, 

tie naozaj nepôjdu do bytov. Veď ten Transformačný plán ako zákon hovorí o tom, že ja môžem 

získať peniaze a teraz akékoľvek verejné, nie len štrukturálne na to, že spravím naozaj 

adresný plán. Ja musím na každého Joža, Jana, Fera, spraviť ten Transformačný plán a ten 

bol základom toho, ktorý som predložila v rámci verejného obstarávania na projektanta a na 

základe toho naprojektoval naozaj najvhodnejšie adresné infraštrukturálne podmienky. Čiže 

nejde to tak, že teraz zmeníme Transformačný plán a on nám bude pasovať s projektom pre 

štrukturálne fondy. Nie je to len o tých peniazoch, ale je to o tej celej filozofii tak, ako Zuzka 

Aufrichtová popísala, tá sa robí od 2012 a ten Transformačný plán bude kontrolovaný 

Ministerstvom sociálnych vecí, asi máme nejakú dôveru aj tam v odborníkoch, čiže v prvom 

rade v súlade so zákonom a v druhom páde, či je v súlade s tým celoslovenským, naozaj 

záväzkom, ktorý má Slovenská republika voči Európskej únii. Takže, tri odkazy. Ľudia majú 

byť v komunite a nie majú mať keramické dielne v našom zariadení, ale v Dubovej máme 

podporiť kultúrny dom, kde ich budú mať a kde sa budú stretávať s väčšinovým obyvateľstvom. 

Tí, ktorí majú právo byť čo najviac samostatní, napriek tomu, že sú zbavení svojprávnosti, 

majú byť samostatní, ale samozrejme majú mať možnosti podpory, sociálnej, asistenčnej, 

akejkoľvek, na to myslím, že máme odborníkov a na to je aj samotné to zariadenie. A tí tretí, 

ktorí sú odkázaní na maximálnu starostlivosť, tí zostávajú v Kráľovej. O tomto je 

Transformačný plán a jeho časť, naozaj jeho časť je financovaná v projekte, ktorý bude 

predstavený v ďalšom materiáli Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou poznámkou sa prihlásil pán poslanec Pátek a po ňom pán poslanec 

Machata. 

 

Juraj Pátek 

 

Ďakujem pekne. Pani Lukáčová, absolútne dokonalá odpoveď, ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Pán poslanec Machata. 

 

Marek Machata 

 

V podstate moje slová sú zhodné so slovami pána Páteka, takže ďakujem takisto Barbore 

Lukáčovej. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže ju týmto uzatváram 

a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

 

 



Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá uznesenie na hlasovanie tak, ako vám bolo 

písomne doručené, čiže schvaľujeme Transformačný plán Domova sociálnych služieb 

a zariadenia podporovaného bývania MEREMA. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 20 

 

Konštatujem, že ZA uznesenie hlasovalo 45 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

a nehlasovací tiež bol nikto. Chcem vám špeciálne pri tomto hlasovaní poďakovať za to, ako 

ste hlasovali, za úrad sľubujem, že sa bude pozerať na každého jedného klienta individuálne 

a chcem, aby sme to robili opäť všetci spolu tak, ako mnohé veci doteraz. Ďakujem ešte raz, 

vážim si to. Týmto uzatváram bod č. 16 programu a otváram bod č. 17. 

 

Bod č. 17 

 

Návrh na schválenie predloženia žiadosti o nenávratný finančný príspevok v rámci Výzvy 

programu IROP 2014 – 2020 za účelom realizácie projektu „Podpora deinštitucionalizácie 

zariadení sociálnych služieb v okrese Pezinok DSS a ZPB MEREMA“. Máte pred sebou 

konkrétny materiál a ten vám predstaví pán vicežupan Krippel. 

 

Mikuláš Krippel 

 

Ďakujem za slovo. V podstate ja som to povedal už pri tom predchádzajúcom materiáli, lebo 

akonáhle sme schválili Transformačný plán, ktorý bol predpokladom pre tento ďalší materiál. 

Tento materiál je práve o tom, že aby Bratislavský samosprávny kraj vyčlenil finančné 

prostriedky na tú svoju spoluúčasť a v prípade, keby nám Európska únia, teda štátny rozpočet, 

alebo štát neuznal nejaké výdavky, verím, že nebudú žiadne neoprávnené výdavky, tak aj 

zabezpečenie financovania týchto prostriedkov a práve, aby sme dostali tých štyri milióny 

tristoosemtisíc z externých zdrojov. Pri tej 5 % spoluúčasti 226 757 euro. Toľko z mojej strany 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ešte ak by chcela doplniť pani riaditeľka Lukáčová pár slov, tak jej 

udeľujem slovo. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ja budem len veľmi stručná, pár štatistických údajov, teda tú vecnú 

stránku sme si vysvetlili, ide o realizáciu dvoch dvojdomov a kompletnú rekonštrukciu Kráľovej 

a máme na to 24 mesiacov, tak dávame do projektu. Samozrejme, pri predložení projektu, 

ktorý nám trvá do konca novembra, budeme predkladať kompletnú žiadosť o NFP spolu 

s právoplatným stavebným povolením na všetky objekty, tak automaticky rozbehneme proces 

verejného obstarávania na zhotoviteľa stavby tak, ako je vždy u nás zvykom, aby sme šetrili 

čas a potom mohli ísť rovno do realizácie. Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. V rozprave je prihlásený pán poslanec Buzáš, nech sa páči, máte slovo. 

 

Peter Buzáš 

 

Ďakujem. Nechcel som v tom minulom bode rušiť to hlasovanie, nedostal som odpoveď na to, 

ako bude robená rehabilitácia týchto našich poberateľov sociálnej služby a čo bude, alebo čo 

sa plánuje s tým zariadením v Modre Harmónii. Poprosil by som, aby som nemusel to riešiť 

ako interpeláciu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Legitímna žiadosť o informáciu a odpovie pani riaditeľka Šopová. 

 

Michaela Šopová 

 

Ďakujem veľmi pekne za otázku pán poslanec. Ak sa pýtate konkrétne teda na tie pracovné 

činnosti, ktoré, alebo činnosti tých zamestnancov, ja som si to aj poznačila, tie veci, ktoré ste 

sa pýtali. Áno, platí, že napríklad tí klienti, ktorí sú samostatnejší a budú bývať napríklad 

v zariadení podporovaného bývania v tých bytoch, tak tí tam nebývajú samostatne, to 

znamená, oni nie sú odkázaní sami na seba. Takéto zariadenia podporovaného bývania máme 

aj dnes v Bratislave na viacerých miestach a rovnako sú aj v rámci BSK v iných okresných 

mestách. Tieto zariadenia podporovaného bývania aj dnes, máme aj my v našej pôsobnosti, 

ale aj neverejní poskytovatelia buď v bytoch, normálne v panelákoch sú tie byty, alebo sú 

v domoch, to znamená, aj dnes existuje takáto kombinácia, máme ju už roky, to znamená, 

máme už aj nejaké výsledky tej práce, ako sa dá s týmito klientami pracovať a tí klienti, ktorí 

tam bývajú sú naozaj z rôznych prostredí. To znamená, pochádzajú aj z obcí, dedín, ale 

rovnako pochádzajú aj z mesta a bývajú kombinovane. Môžem povedať z tej mojej skúsenosti 

za tie roky tejto práce aj s týmito klientami, ktorí bývajú v zariadení podporovaného bývania, 

v týchto zariadeniach bývajú nie samostatne, ale majú takzvaných bytových asistentov 

a rovnako väčšina týchto klientov má aj osobných asistentov, to znamená, títo osobní asistenti 

sú tam preto, aby ich sprevádzali na, v rámci tej bežnej komunity. To znamená, môžu s nimi 

chodiť na rôzne vzdelávacie aktivity, športové, môžu s nimi chodiť do obchodu, tráviť voľný 

čas, alebo napríklad ich doprevádzať na nejaké veci, ktorí oni potrebujú. Takisto títo bytoví 

asistenti pomáhajú s tou bežnou prevádzkou, to znamená, oni sú tam na to, aby ich 

podporovali, aby zvládli bežné úkony, ktoré my ani nerozmýšľame nad tým, že ráno robíme. 

Že si potrebujeme pripraviť raňajky, robíme hygienu, chodíme na nákupy, všetky tieto veci, 

všetky tieto činnosti im pomáhajú zvládať bytoví asistenti. Takisto sa počíta aj v tomto zaradení 

podporovaného bývania, že budú takíto zamestnanci pracovať, ktorí im budú plne k dispozícii. 

Samozrejme, pokiaľ je to možné, budeme spolupracovať s úradom práce sociálnych vecí 

a rodiny, lebo tento schvaľuje osobných asistentov, napríklad pre týchto klientov, takže aj 

v našom záujme potom samozrejme im pomôcť pri týchto administratívnych úkonoch v rámci 

iného úradu. Čo sa týka terapie, lebo ste sa pýtali aj na terapiu. Časť vám povedala pani 

Lukáčová, že samozrejme deinštitucionalizácia neznamená, že my všetko budujeme opäť len 

z veľkej inštitúcie do malej, že všetky tie terapeutické miestnosti sa len presunú z veľkej 

inštitúcie niekde do menšieho zariadenia, ale samozrejme aj toto podporujeme, to znamená, 

tí klienti, ktorí budú v čo najväčšej miere môcť využívať služby v bežnej komunite, to znamená 

dostupné rôzne kultúrne, spoločenské, športové aktivity, krúžky, čokoľvek, tak budeme 

podporovať ich, aby spoločne s podporou zamestnancov ich mohli navštevovať, ale 

samozrejme, tak, ako povedala pani Lukáčová, počítame s tým, že tam máme klientov, ktorí 



majú obmedzené schopnosti aj mobility, aj v tých priestoroch počítame s tým, že tam časť 

bude vybavená práve v Harmónii, pardón, v Kráľovej, bude aj na terapeutické a rehabilitačné, 

to znamená, budú tam mať práve títo klienti s najťažším zdravotným postihnutím, s najvyššou 

mierou podpory, takéto priestory vybudované a budú im k dispozícii. Taktiež platí, že aj klienti 

z tých ostatných prevádzok tieto priestory môžu používať. To znamená, poviem príklad, máme 

tam rehabilitáciu, ak bude klient z Dubovej, alebo z Častej takúto službu potrebovať, tak 

samozrejme mu bude plne k dispozícii, aj táto služba, ktorá sa bude nachádzať práve v tomto 

objekte v Modre Kráľovej, takže to je len preto, že to nie je obmedzené, že títo budú používať 

iba túto časť, ale ide o takú určitú mobilitu, flexibilitu využívania sociálnych služieb. 

Samozrejme budú odborné činnosti, poviem ako príklad, nie každý klient potrebujú vysokú 

mieru ošetrovateľskej starostlivosti, to znamená zdravotného personálu, ale ak taký klient 

takúto službu bude potrebovať, takýto výkon, tak bude zdravotná sestra, ktorá bude chodiť aj 

po týchto domácnostiach, to znamená, primárne bude v domácnosti v Kráľovej, kde sú klienti 

s najťažším zdravotným postihnutím, ale v prípade potreby, bude mať výjazd a príde do 

domácnosti, k tým klientom, ktorí takúto službu budú napríklad potrebovať v Dubovej, takže 

tieto služby budú mať na týchto prevádzkach títo klienti naďalej k dispozícii tak, ako doteraz. 

Len budú tie služby mobilnejšie a tí zamestnanci sa musia naučiť trošku iný spôsob práce, 

budú takí flexibilnejší. Takže, dúfam, že som zodpovedala čo najviac tých otázok. A čo sa týka 

využitia objektu, to ste sa ako poslednú vec pýtali, tak samozrejme, podmienku, tak ako bolo 

povedané, je, že musíme tento objekt s touto sociálnou službou v tomto zariadení opustiť. 

Nemôže MEREMA naďalej využívať tento objekt na takéto isté účely, ale toto už je práve na 

vás poslancoch, aby ste rozhodli, akým spôsobom môžeme túto budovu ďalej využívať. 

Samozrejme, sú tam rôzne možnosti akým spôsobom by sa táto budova mohla využívať, takže 

je to na vás, akým spôsobom budete o tom diskutovať a rozhodnete v zastupiteľstve. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Evidujem ďalšiu prihlášku do rozpravy od pána poslanca Štekláča, po ňom pán 

poslanec Pilinský. 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem za slovo. A samozrejme ďakujem za všetky otázky a záujem, ktoré považujem za 

legitímne a takisto ďakujem za všetky odpovede. Pani Lukáčová, veľmi veľmi dobrá odpoveď 

v tom predchádzajúcom vstupe, ďakujeme. Len by som bol na teraz rád, keby sme zostali 

v téme. Pred chvíľou sme schválili Transformačný plán, teraz ideme k tomu plánu žiadať 

peniaze, čiže predkladáme, alebo teda schvaľujeme žiadosť o nenávratný finančný príspevok 

a takisto by som poprosil o podporu, lebo tie peniaze sú vlastne k tomu nevyhnutné. Materiál 

bol prerokovaný v komisii zdravotníctva a sociálnych vecí bez výhrad. Takže poprosím 

o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pilinský. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Samozrejme rovnako si myslím, že tento materiál treba podporiť, ale chcem využiť 

príležitosť a spýtať sa na jedno zariadenie, ktoré máme u nás v Rači, to je Strelkova, ktoré 

bolo také alokované pracovisko tej našej DSSky na Podbrezovskej. Myslím, že pred dvomi – 

tromi rokmi tam bol začatý nejaký projekt, pracovisko bolo teda, to pracovisko bolo 



vyprázdnené a ja som čakal, že sa tiež asi čaká na nejakú výzvu, aby sa išlo do rekonštrukcie 

tohto objektu. Chcem sa spýtať, že v akom stave je ten projekt, prípadne aký je zámyseľ 

s touto nehnuteľnosťou, ktorá je u nás v našej mestskej časti. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Poprosím o reakciu na otázku pána Pilinského. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Áno. Projekt je predmetom dinštitucionalizácie DSS Rača, prešiel v rámci predchádzajúcej 

výzvy, čiže máme na neho kompletné finančné prostriedky, nie len na neho, ale aj na 

vybudovanie jedného dvojdomu v areáli, odčlenenom už dneska  areáli, na pozemkoch, ktoré 

patria župe a viete ich nájsť, ako keby v bývalom areáli Obchodnej akadémie na Račianskej. 

Momentálne budeme vyhlasovať verejné obstarávanie, pretože predchádzajúce nebolo 

odobrené riadiacim orgánom. Čiže finančné prostriedky máme, realizujeme verejné 

obstarávanie, proces deinštitucionalizácie tam prebehne. 

 

Michaela Šopová 

 

A ja by som iba doplnila, že ide takisto o objekt, kde budú dve domácnosti po šesť klientov 

a bude tam aj ambulantná časť, možno pre tých, ktorí ste tento materiál, teda nepoznáte tak 

dopodrobna, ale to bude slúžiť pre inú cieľovú skupinu, budú tu ľudia prevažne v seniorskom 

veku, ktorí trpia rôznou formou demencie, Alzheimerovou chorobou, Parkinsonovým 

syndrómom a podobne a jedná časť bude pobytová, to znamená, môžu tam byť klienti už s tou 

vyššou mierou podpory a časť bude vyčlenená pre ambulantné služby, to znamená, pre 

klientov, ktorí budú dochádzať na denný pobyt, ale bývajú vo svojom prirodzenom domácom 

prostredí. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, rozpravu 

ukončujem a udeľujem slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá uznesenie na hlasovanie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím vás teraz, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 21 

 

Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prednesené pánom poslancom 

Machataom. ZA hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, dvaja poslanci 

nehlasovali. Dovoľte, aby som ukončil bod č. 17 tohto programu a otvoril bod č. 18. 

 

 

 



Bod č. 18 

 

Je to Návrh plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja na 1. polrok 2019. Pred sebou máte materiál z Útvaru hlavného 

kontrolóra a poprosím pána Štefana Marušáka, hlavného kontrolóra, aby nám tento materiál 

uviedol. Nech sa páči, pán hlavný kontrolór. 

 

Štefan Marušák 

 

Ďakujem pekne, vážený pán predseda za slovo. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, milí hostia, želám vám príjemné poludnie už takmer. Máte pred sebou materiál, ktorý 

pravidelne každého pol roka predkladám na schválenie. Ide o kontrolné akcie v štruktúre, ktorú 

vidíte v bode A navrhovaného uznesenia. Okrem našich zariadení, ktorých sme 

zriaďovateľom, tam vidíte aj jednu obchodnú spoločnosť. Vždy zvyknem hovoriť, že tento 

návrh plánu kontrolnej činnosti nie je tabu, tak to zopakujem aj teraz. Čiže nie len dnes, ale aj 

počas celého budúceho polroka môžete do tohto plánu vstupovať ak budete mať potrebu, 

alebo nejaký podnet, kde treba vykonať nejakú kontrolu. Z komisií prišli v podstate signály, že 

tento materiál je prijatý jednomyseľne. Ja ešte trošičku k budúcemu zastupiteľstvu, ak dovolíte, 

ospravedlňujem sa vám, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, že stanovisko 

k návrhu rozpočtu na rok 2019 nedostanete do komisií, ale až na zastupiteľstvo 14. 12., 

pretože do tejto chvíle som vlastne nedostal podklady k tomu. Materiály sa totiž odovzdávajú 

budúci týždeň v utorok. Ešte ubezpečujem členov finančnej komisie, že priebežnú informáciu 

dostanú. Ďakujem pekne, toľko z mojej strany. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pánovi hlavnému kontrolórovi Marušákovi. Otváram týmto rozpravu. Keďže 

neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, tak konštatujem, že jediné, čo mi teraz ostáva, 

je odovzdať slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá uznesenia na hlasovanie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Poprosím vás, aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 22 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

ôsmi nehlasovali. Uznesenie bolo prijaté a tým pádom uzatváram tento bod rokovania. 

Prechádzame na bod č. 19. 

 

Bod č. 19 

 

Bod Rôzne. Evidujem žiadosť pána občana Miloša Maxima o vystúpenie. Má tri témy, jedna 

je doprava, druhá je trestné oznámenia, tretia je protiprávne konanie. Týmto by som navrhol, 

aby ste vy rozhodli hlasovaním, či pán Maxim dostane priestor, alebo nie. Dovoľte, pripravte 



sa na hlasovanie prosím a buďte takí dobrí a hlasujte ZA, alebo proti, alebo sa zdržte, nech sa 

páči. 

 

Hlasovanie č. 23 

 

Prepáčte, prerušujem hlasovanie. Budeme hlasovať ešte raz, nestihol som dať priestor pánovi 

poslancovi Dvoranovi, ktorý chcel reagovať faktickou poznámkou na moje uvedenie tohto 

bodu, takže ruším hlasovanie. Pán poslanec Dvoran, nech sa páči. 

 

Dušan Dvoran 

 

Ja by som chcel, lebo to sú tri témy, aby bolo dodržané, keby náhodou dostal slovo, tri minúty, 

aby sme to zbytočne nepredlžovali, aby niekto nám tu nerobil polhodinové kázanie. 

 

Juraj Droba 

 

Áno, samozrejme, čas by bol tri minúty na každú tému, nie, podľa rokovacieho poriadku tri 

minúty celkovo na vystúpenie. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky ani do rozpravy, ani 

s faktickou poznámkou, takže dávam hlasovať na novo teraz. Nech sa páči, prosím prezentujte 

sa a hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 23 (zopakované) 

 

Ďakujem. Uznesenie prijaté nebolo, ZA hlasovalo 15 poslancov, proti štyria a desiati sa zdržali. 

Prechádzame k ďalším pod bodom programu Rôzne, nech sa páči, ak sa niekto chce prihlásiť 

do rozpravy. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky, a predsa, pán poslanec Machata, nech sa 

páči. Ešte raz, pán poslanec Machata bol tesne pred pánom poslancom Dvoranom, takže 

udeľujem slovo najprv pánovi poslancovi Machatovi a následne pánovi poslancovi Dvoranovi. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Ja by som mal dve poďakovania. V prvom rade ďakujem pánovi županovi za 

ten prísľub pri MEREME, vážim si to a chcel by som sa veľmi poďakovať zamestnancom 

kancelárie predsedu, konkrétne organizačnému oddeleniu, pani Vaculovej a Terezke 

Rožkovej, ktorí tu včera boli do polnoci, a samozrejme aj tretej kolegyni pani Hankovej, ktorí 

tu boli včera do polnoci, ja mám od nich poslednú správu o 23.40, neviem, či si to úplne 

uvedomujeme, aká veľká služba to je, takže ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakovania nie je nikdy dosť, takže ja ďakujem za to, že ďakujete ľuďom, ktorí naozaj poctivo 

pracujú na tomto úrade pre nás všetkých a ak vydržíte bez hluku, tak ja vám na záver prečítam, 

čo vás čaká dobré na obed. Takže ešte chvíľku pozornosti vás prosím. Ďalším prihláseným do 

rozpravy je pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 

 

Ja by som mal také dva body. Najprv by som poprosil, nabudúce, keby mohlo byť vo vratných 

fľaškách minerálka na stole, aby sme nemuseli utekať tam za citrónovú vodu, u mňa to býva 

úplne normálne, tak by som poprosil, nie v plastových teda, ale vo vratných fľašiach. Za ďalšie, 

pozrel som si naše predchádzajúce zastupiteľstvo, tri hodiny dvadsať a vrátil by som sa 



k jednej téme. Keď ste si všimli, dneskaj tu bol predložený návrh na zmenu a keďže tá zmena 

dotyčnej osobe neprešla, hlasovala proti. Ja som minule hlasoval, keď ste vedeli proti len kvôli 

tomu, že sa nehlasovalo o tom mojom návrhu. Návrh ako taký mi nevadí. A teraz princíp. 

Pozrel som si na to vystúpenie starostov aj všetkých a zistil som, že tu bolo povedané, že 

z princípu pôjde všetko na vecné bremeno. Ja som si potom pozrel zápisnice zo zastupiteľstva 

a všetky veci a nikde nebolo prijaté, že keď sa niečo bude predávať, že z princípu na to pôjde 

bremeno. Princíp môže byť iba to, čo prijmeme my na zastupiteľstve. Napríklad v Petržalke 

prijali princíp, že starosta bude mať iba základný plat celý čas, v Bratislave na magistráte prijali, 

že primátor bude mať iba základný plat, dobre, prijali princíp, že obec s 1001 obyvateľmi, 

starosta má väčší plat ako starosta v stotisícovej Petržalke. To znamená, že celkom sa im 

darilo, ale ja by som teraz, mnohí z vás, trinásti pokračujú ako starostovia, mnohí z vás sú 

v zastupiteľstvách, dobre uvážte, pri týchto veciach, či zvolený starosta z princípu by malo by 

sa mu to závidieť a v rámci závisti skoro ako angínu, keď niekomu závidíme, nechať ho na 

nule. Veď tí ľudia ho zvolili. Ja by som vás iba chcel, aby ste tam, kde ste v zastupiteľstvách, 

aby ste uvážili, lebo sa písalo, že sa zvýšili platy starostov, nezvýšili, len tabuľka z roku 2011, 

ktorá bola platná, sa preklopila teraz od 1. decembra a návrh je tam, čo bolo predtým 50, na 

60. Ja som dávno hovoril, na snemoch ZMOSu, aby tie základy ešte išli hore, a o to čo 

zastupiteľstvo rozhodovalo bolo maximálne 30 %, tak vás žiadam touto cestou, keď budete 

rozhodovať o platoch starostov, aby ste mali dobrú ruku na tom. 

 

Juraj Droba 

 

Dušan, sypeš soľ do mojich rán, lebo mne plat nemôžete ani zvýšiť, ani odmenu mi žiadnu 

dať. (smiech) Ďalším prihláseným do rozpravy je pán Pomichal. 

 

István Pomichal 

 

Ja len chcem upresniť členov poslaneckého Klubu siedmich strán, že naše zasadnutie bude 

12.30 v zasadačke 211. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Patoprstý. 

 

Martin Patoprstý 

 

Ďakujem. Ja iba technickú poznámku na záver. Veľakrát si nájdeme v našich poslaneckých 

schránkach zaujímavé informácie, väčšinou zo župných organizácií o podujatiach, ale žiaľ 

bohu, tým, že sa tu nezúčastňujeme pravidelne, aj dnes sa to stalo, že sme si našli až ex post, 

čiže by som chcel poprosiť týmto smerom, či by sa dalo nejako informovať župné organizácie, 

najmä tie kultúrne, či by nám nemohli aj do mailu posielať tie informácie ako poslancom, lebo 

je to škoda, že si to nájdeme takto a nemôžeme sa zúčastňovať. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Je to dobrý návrh, s pánom riaditeľom úradu sa pozrieme na to, aby ste prípadne ako poslanci 

možno dostávali nejaký týždenný updateový mail s tým, čo sa všetko deje v danom týždni a iba 

opakujem to, čo už bolo povedané, ako poslanci ste samozrejme pozvaní na ktorúkoľvek 

župnú akciu, ktorú robíme, vrátane tlačových konferencií, všade vás rád uvidím po svojom 

boku a keď máte záujem, tak môžete naozaj na všetko, čo potrebujete, chodiť. Ďakujem. Úplne 

na záver teda ešte chcem pozvať na Víkend zatvorených hraníc už túto sobotu, je to župná 



akcia, robíme ju v spolupráci s Ústavom pamäti národa a v rámci Festivalu slobody už po 

tretíkrát, volá sa Víkend zatvorených hraníc. Ak máte čas a chuť, príďte v sobotu 17. novembra 

na Cyklomost Slobody do Devínskej Novej Vsi, kde sa o desiatej hodine hranice symbolicky 

uzavrú a prejsť budete môcť len s výjazdovou doložkou, ktorú vám na mieste organizátori 

pomôžu vybaviť. Podujatie vyvrcholí o sedemnástej hodine po otvorení hraníc sviečkovým 

pochodom k Pamätníku obetiam železnej opony. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, nakoľko sme program dnešného rokovania Zastupiteľstva BSK vyčerpali, dovoľte mi 

poďakovať sa vám za vašu účasť na rokovaní a zaželať vám príjemný víkend. Nasledujúce 

rokovanie predvianočné bude podľa schváleného harmonogramu 14. decembra a úplne na 

záver mi dovoľte, aby som vás pozval na obed, ktorý bude pozostávať z tekvicových placiek, 

mrveničkovej polievky, rezňa, šalátu, kuracieho perkeltu a halušiek, pivo nie je. Ďakujem veľmi 

pekne, vidíme sa v decembri. 
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